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Absolutorium 

dla Burmistrza 

Złocieńca z ty-

tułu wykonania budże-

tu gminy Złocieniec za 

2016 r.  - jednogłośnie 

udzielone przez Radę 

Miejską w Złocieńcu. Na 

XXXVII Sesji Rady Miej-

skiej w Złocieńcu, która 

odbyła się w czwartek 

29 czerwca br.

Udzielenie absolutorium oznacza 
stwierdzenie przez organ stano-
wiący - radę gminy prawidłowości 
działania finansowego organu wy-
konawczego - burmistrza w danym 
roku budżetowym. Absolutorium 
jest instytucją służącą radzie gmi-
ny do sprawowania kontroli wyko-
nania budżetu przez burmistrza. 
Absolutorium to odrębny oraz sfor-
malizowany sposób kontroli i oceny 
wykonania budżetu.

Podstawą podjęcia uchwały przez 
Radnych były następujące doku-
menty: 

- Uchwała składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 28 marca 2017 r  
w sprawie wyrażenia opinii o przed-
łożonym przez Burmistrza Złocień-
ca sprawozdania z wykonania bu-
dżetu za 2016 r. wraz z informacją 
o stanie mienia - opinia pozytywna,    

-Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 
24 maja 2017 r. w sprawie udziele-
nia Burmistrzowi Złocieńca absolu-
torium z tytułu wykonania  budżetu 
Gminy Złocieniec za rok 2016,

- Uchwała składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Szczecinie z dnia 30 maja 2017 r  
w sprawie wydania opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Złocieńcu w sprawie absoluto-
rium  - opinia pozytywna.   

[UM ZOCIENIEC]

Absolutorium dla Burmistrza Złocieńca

Budżet na 100 % 

Głównym tematem sesji 
było rozpatrzenie spra-
wozdania z wykonania 
budżetu gminy Złocieniec 
za 2016 rok i udzielenie 
Burmistrzowi Złocień-
ca absolutorium.

Rada przyjęła następują-
ce uchwały:

1) w sprawie rozpatrzenia 
i zatwierdzenia sprawozda-
nia finansowego gminy Zło-
cieniec za rok 2016 wraz ze 
sprawozdaniem z wykona-
nia budżetu gminy Złocie-
niec za rok 2016;

2) w sprawie zatwierdzenia 
rocznego skonsolidowane-
go sprawozdania finanso-
wego gminy Złocieniec za 
rok 2016;

3) w sprawie absolutorium 
z tytułu wykonania bu-
dżetu gminy Złocieniec za 
rok 2016;

4) zmieniająca uchwałę 
w sprawie zasad udzielania 
i  rozmiaru obniżek tygodnio-
wego obowiązkowego wy-
miaru godzin zajęć dyrekto-
rów i wicedyrektorów szkół  
i przedszkoli oraz nauczy-
cieli pełniących inne stano-
wiska kierownicze w szkole,  
a także nauczycieli, którzy 
obowiązki kierownicze peł-
nią w zastępstwie nauczy-
ciela, któremu powierzono 
stanowisko kierownicze 
oraz tygodniowego obowiąz-

kowego wymiaru godzin za-
jęć nauczycieli realizujących 
w ramach stosunku pracy 
obowiązki określone dla sta-
nowisk o różnym tygodnio-
wym obowiązkowym wy-
miarze godzin, pedagogów, 
psychologów i logopedów 
zatrudnionych w szkołach 
i przedszkolach prowadzo-
nych przez gminę Złocieniec;

5) w sprawie nadania nazwy 
ulicy w miejscowości Złocie-
niec;

6)zmieniająca uchwałę 
w sprawie nadania nazw po-
wstałym ulicom w Złocień-
cu;

7) w sprawie szczegółowych 
zasad, sposobu i trybu udzie-
lania ulg, o których mowa 
w art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 
27 sierpnia 2009 r. o finan-
sach publicznych, warunków 
dopuszczalności pomocy 
publicznej w przypadkach, 
w których ulga stanowić bę-
dzie pomoc publiczną, oraz 
wskazania organu lub osoby 
uprawnionych do udzielania 
tych ulg;

8) w sprawie dokonania 
zmian w budżecie gminy 
Złocieniec na rok 2017 – 
druk nr 426;
9) w sprawie dokonania 
zmian w wieloletniej pro-
gnozie finansowej gminy 
Złocieniec na lata 2017 – 
2040;

10) w sprawie budżetu oby-
watelskiego gminy Złocie-
niec w 2018 roku;

11) w sprawie  zwolnienia 
z obowiązku zbycia w dro-
dze przetargu udziału w pra-
wie do nieruchomości;

12) w sprawie zasad udzie-
lania dotacji celowych, o któ-
rych mowa w art. 403 ust. 4 
ustawy Prawo ochrony śro-
dowiska na dofinansowanie 
kosztów inwestycji związa-
nych z usunięciem wyrobów 
zawierających azbest na te-
renie gminy Złocieniec;

13) w sprawie zniesienia 
formy ochrony przyrody dla 
pomnika przyrody;

14) w sprawie zniesienia 
formy ochrony przyrody dla 
pomnika przyrody;

15) w sprawie ogłoszenia 
wyborów sołtysa sołec-
twa Darskowo;

16) w sprawie wyrażenia 
zgody na wniesienie przez 
gminę Złocieniec dopłaty 
wymaganej na pokrycie stra-
ty wykazanej w sprawoz-
daniu finansowym Zakładu 
Gospodarki Mieszkaniowej 
spółki z ograniczoną odpo-
wiedzialnością w Złocieńcu.

[UM ZŁOCIENIEC]

W dniu 29 czerwca 2017 roku odbyła się XXXVII  

Sesja Rady Miejskiej w Złocieńcu.

W   okresie letnim trwają in-
tensywne prace nad reali-
zacją zadań budżetowych, 

równolegle trwa  planowanie za-
łożeń na przyszły rok. W związku 
z tym zorganizowaliśmy 14 spotkań 
z mieszkańcami Złocieńca, oraz na-
szych sołectw.

Do tej pory nie było praktyk, by two-
rzyć założenia budżetu w oparciu 
o bezpośredni głos mieszkańców. 
Jedni z tej formy skorzystali, inni chy-
ba nie byli zainteresowani, licząc że 
burmistrz dobrze ich reprezentuje.
Niektóre ze spraw mogliśmy w trybie 
pilnym załatwić, inne muszą poczekać 
do przyszłego roku lub zaplanować 
je na następne lata. Jedno jest pewne. 
Największym problemem są drogi. 
Niezaprzeczalnie to one przy aktual-
nej aurze pogodowej potrafią mocno 
utrudnić nam życie codzienne. Trzeba 

będzie się z tym zmierzyć. Cieszy nas, 
że poprawił się stan czystości w mie-
ście i mieszkańcy to zauważają. Bę-
dziemy starać się tego pilnować. Szko-
ły, żłobek, zakład rybny – to również 
ważne tematy. No i bezpieczeństwo 
mieszkańców oraz wandalizm oby-
wateli, dla których będziemy starać 
się być bezwzględni. Co prawda sta-
ny liczbowe Straży Miejskiej i Policji 
mocno się kurczą, ale nowy monito-
ring zapewne nas wspomoże.  

Miłej lektury i dobrej aury sprzyjają-
cej do wypoczynku

Krzysztof Zacharzewski

Burmistrz Złocieńca

INFORMACJE biuletyn informacyjny gminy ZłocieniecZŁOCIENIECKIE KLIMATY/ LIPIEC 2017

• Informacje o stanie mienia 
komunalnego

• Opinia RIO do sprawozdania 
Burmistrza

• Sprawozdanie budżetowe wy-
konanie za 2016 r

• Wniosek komisji rewizyjnej

• Sprawozdanie ZOK za 2016 r.

znajdziesz na stronie :
 www.zlocieniec.pl

# DOWIEDZ SIĘ WIĘCEJ

NAGRANIA Z SESJI MOŻESZ ZOBACZYĆ NA YOUTUBE.COM >> GMINA ZŁOCIENIEC



INFORMACJE biuletyn informacyjny gminy ZłocieniecZŁOCIENIECKIE KLIMATY/LIPIEC 2017

3

Stoję przed Państwem 
po raz trzeci, pro-

sząc Was o udzielenie 
absolutorium. Jednak 
dzisiejszy dzień jest dla 
mnie wyjątkowy. Bardzo 
ważny, gdyż podsumo-
wuje efekty dwuletnich 
starań o poprawę funk-
cjonowania Złocieniec-
kiego Samorządu. Nie 
starając się przy tym 
porównywać wcześniej-
szych działań poprzed-
nich rad i Burmistrzów. 
Każdy miał swoją specy-
fikę.

Na początku kadencji pozba-
wiony byłem możliwości reali-
zacji swych planów i spełniania 
obietnic wyborczych. Przekaza-
ny w grudniu 2014 r. na moje 
ręce budżet sprawił, że mogłem 
być jedynie jego dozorcą do 
końca 2015 roku. Jego układ 
szczególnie pod kątem wypra-
cowania dochodów, był mało 
realny. Dlatego przeprowadzo-
ne reformy w oświacie, ZOK czy 
Urzędzie Miejskim pozwoliły 
nam bardziej racjonalnie pa-
trzeć na wydatki. Wprowadze-
nie wewnętrznej dyscypliny 
finansowej wsparło schodzenie 
z bieżącego zadłużenia, które 
jak ogon ciągnęło się z roku na 
rok, zmniejszając zaplanowa-
ne kwoty o spłatę zobowiązań 
przeterminowanych już na po-
czątku roku. A w grudniu 2014 
r. było tego 5 mln zł. Sztuką było 
również regulowanie spłaty 
należności z tytułu zadłużenia 
gminy w bankach, które na ko-
niec grudnia 2014 wynosiło 
25 mln zł. Priorytetem było, by 
zmniejszało się ono zgodnie 
z harmonogramem, bez zacią-
gania dodatkowych zobowią-
zań i kreowania dodatkowych 
potrzeb kredytowych.
Do końca 2015 roku trzeba było 
przeżyć w taki sposób, by reali-
zować założenia budżetu i mak-
symalnie skrócić ogon bieżące-
go zadłużenia na koniec roku. 
Pomimo wielu trudności udało 
się rok zakończyć z nadwyżką 
operacyjną w kwocie prawie 
3,5 mln zł.

Planowanie budżetu na rok 
2016 było już wyzwaniem i au-
torskim spojrzeniem na moż-
liwości, które ukrywały realia 
złocienieckich dochodów bu-
dżetowych. Naszych zdolności 
do przewidywania ewentual-
nego ryzyka ich nie osiągnięcia 
oraz pokrycia zaplanowanych 
wydatków bieżących. Ryzyka 

podejmowania trudnych decy-
zji o kolejności wydatków, inwe-
stycji, bo wniosków na wydatki 
było o kilkanaście milionów 
złotych więcej niż planowanych 
dochodów. Dodatkowo chcieli-
śmy kontynuować program wy-
chodzenia z zadłużenia poprzez 
rozkładanie na raty zamiast 
umarzania należności, tam 
gdzie to możliwe.
Niestety pojawiła się dziura bu-
dżetowa związana ze zmianą 
stawek za „śmieci”. Mieszkańcy 
w większości zadeklarowali se-
gregacje śmieci, ale się do niej 
nie stosowali. Dodatkowym 
utrudnieniem były wysokie 
koszty funkcjonowania Zakładu 
Usług Komunalnych i niska sku-
teczność w dbaniu o czystość na 
terenie miasta. Dlatego podję-
liśmy decyzję o włączeniu ZUK 
do ZGM. Między innymi za przy-
czyną połączenia producentów 
śmieci z ich odbiorcami. 
Jak się okazało niedawno, decy-
zja była niezwykle słuszna gdyż 
ZUK generował przez ostatnie 
lata głównie długi, a bilans za-
dłużenia wobec gminy po za-
mknięciu spółki wyniósł ok. 570 
tyś. zł. W ostatnich 7 miesiącach 
funkcjonowania zadłużenie wy-
niosło 180 tyś. zł., natomiast 
5 miesięcy w zarządzie ZGM 
przyniosło zadłużenia jedynie 
niecałe 7 tyś. zł.. Nie wspomi-
nając o drobnych inwestycjach 
i remontach w spółce na kwotę 
ok. 80 tyś zł. i widocznej popra-
wie czystości na terenie gminy. 
Z pełnym przekonaniem mówię, 
że rok 2016 stał się przełomo-
wy dla Władz Złocieńca. Plan 
stabilizacji budżetu został 
w pełni zrealizowany. Może 
dla niektórych jest to mniej 
ważne niż ilość zrealizowanych 
inwestycji czy pozyskanych fun-
duszy. Ale doprowadzenie do 
zmniejszenia zadłużenia oraz 
odzyskanie możliwości inwe-
stycyjnych jest wartością nad-
rzędną. Jeśli dodam, że koniec 
roku zamknęliśmy z nadwyżką 
operacyjną ponad 4,6 mln zł. To 
znak, że wykonaliśmy dobrą in-
westycję.
Gospodarka finansowa gmi-
ny prowadzona jest z zacho-
waniem dyscypliny finansów 
publicznych, co podkreśliła 
RIO w swojej opinii. Ostrożne 
podejście w planowaniu do-
chodów i wydatków przynosi 
pozytywne efekty w postaci 
poprawiających się obowiąz-
kowych wskaźników, a także 
umożliwia bezpieczne plano-
wanie budżetów na kolejne lata. 
Nie koncentrujemy się tylko na 

budżecie rocznym, ale zwraca-
my uwagę na wieloletnią pro-
gnozę finansową. Uzyskiwana 
nadwyżka operacyjna zwiększa 
możliwości inwestycyjne gminy 
w oparciu o własne środki lub 
wsparcie wkładem własnym 
środków zewnętrznych bez 
konieczności zaciągania no-
wych kredytów.
Duże zaskoczenie przynio-
sła nam wchodząca reforma 
oświatowa, która wprowadziła 
zamieszanie w tym, co udało 
się wcześniej wspólnie zrobić. 
Warto odnieść się do wydat-
ków budżetowych na oświatę. 
W porównaniu do roku 2014  
wzrosły one o ponad milion. 
Zgodnie z założeniami przepro-
wadzanych reform, wszelkie 
otrzymane oszczędności zo-
stają w szkołach. I tak też było. 
Pieniądze przeznaczane były na 
bieżące remonty, wyposażenie 
sal i zakup pomocy naukowych. 
Dodatkowo kompleksowo we 
wszystkich szkołach został 
wprowadzony dziennik elektro-
niczny, który ma ułatwić pracę 
pedagogiczną oraz monitoro-
wanie nauki dziecka przez ro-
dziców.
W roku 2016 realizowany był 
jako pierwszy na poj. Draw-
skim „Budżet Obywatelski”. 
Pomimo, że kwota nie była wy-
soka to zaangażowanie miesz-
kańców w składane propozy-
cje i frekwencję w głosowaniu 
wskazały na trafność pomy-
słu. Budowanie świadomości 
mieszkańców w dysponowa-
niu możliwościami realizacji 
niektórych pomysłów poprzez 
głosowanie obywatelskie daje 
potencjał na wykorzystanie tej 
formy dialogu na następne lata. 
Być może taką formę trzeba by 
było zastosować w planowaniu 
inwestycji drogowych?
Na terenie 9 sołectw realizowa-
ny jest Fundusz Sołecki, w któ-
rym mieszkańcy samodzielnie 
w czasie  zebrania decydują 
o przeznaczeniu kwot na cele 
związane z wydatkami sołec-
twa. Na ten cel przeznaczono 
w budżecie 114,500 zł. Po wery-
fikacji przez UW, część kosztów 
zostanie zrefundowana gminie. 
Mieszkańcy po sceptycznym 
nastawieniu przekonali się do 
zasadności i atrakcyjności jego 
funkcjonowania na terenie so-
łectw.
Z zadań inwestycyjnych stara-
liśmy się nadrabiać inwesty-
cje drogowe. Zlecaliśmy pro-
jekty dokumentacji na ul. Gen. 
Andersa, Boh. Monte Casino, 
Gen. Okulickiego, Promienną, 

Witosa. Wykonano z udziałem 
zewnętrznych środków finan-
sowych II etap drogi Rzęśnica 
– Darskowo. Przy współpracy 
z Powiatem Drawskim posze-
rzyliśmy drogę Cieszyno – Ską-
pe oraz zbudowaliśmy chodniki 
przy ul. Mirosławieckiej, Cie-
szyńskiej, a także Brzozowej.
Wykonano projekty na system 
monitoringu miejskiego, mo-
dernizacji sieci ogólnospławnej 
ulic Zaułek, Orzeszkowa, Mic-
kiewicza, I Dywizji WP – pro-
gram NATURA
Wykonano projekt na wykona-
nie systemu selektywnej zbiór-
ki odpadów – pojemniki pod-
ziemne, które staną się częścią 
naszego krajobrazu już jesienią.
Łącznie wydatki na inwesty-
cje wyniosły 2 mln zł.
W ubiegłym roku staraliśmy się 
o dofinansowanie inwestycji 
ze środków pozabudżetowych. 
Zaplanowane działania i zabez-
pieczone środki koncentrowały 
się wokół tzw. Kontraktu Samo-
rządowego, w ramach którego 
mieliśmy skorzystać z poprawy 
oferty edukacyjnej w przed-
szkolu i szkołach podstawo-
wych oraz gimnazjum. Niestety, 
ze względu na wysokie wskaź-
niki szkoły nie mogły wejść do 
projektu, natomiast projekt 
przedszkolny nie został zreali-
zowany ze względu na wycofa-
nie się części partnerów. Gmina 
odstąpiła od projektu budowy 
żłobka ze względu na ryzykow-
ne do spełnienia wskaźniki. 
Żłobek realizowany jest z in-
nych programów.
Kontynuowany jest program 
wymiany taboru transportowe-
go w PKS. 
Warto wspomnieć o wspólnym 
lobbowaniu na temat bezpie-
czeństwa DK20, mam nadzieję 
, że już w tym roku zobaczymy 
efekty ubiegłorocznych dzia-
łań. Starania w sprawie sytuacji 
gminy Ostrowice również po-
kazały, że nie jesteśmy biernym 
sąsiadem i los tych mieszkań-
ców nie jest nam obojętny. 
Dużo energii zużyliśmy na usta-

bilizowanie sytuacji w dziedzi-
nie klubów sportowych, szcze-
gólnie konsolidacji tych, które 
wewnątrz gminy robiły rzeczy 
podobne i niepotrzebnie ze 
sobą rywalizowali (piłka nożna, 
tenis stołowy, kluby strzelec-
kie). Ta stabilizacja przeniosła 
się również na stronę finanso-
wą podziału środków budżeto-
wych na NGO.
Ważnym elementem naszej 
działalności jest informowa-
nie i edukowanie mieszkańców 
o życiu samorządu. Wydajemy 
biuletyn informacyjny, redago-
wany przez mieszkańców, in-
formator budżetowy, który tra-
fia do domów wraz z odcinkiem 
podatku. Jesteśmy do dyspozy-
cji, gdy sytuacja tego wymaga, 
chętnie uczestniczymy w życiu 
miasta i staramy się wspierać 
tych, którzy sami podejmują się 
realizować własne pomysły na 
rzecz innych.
Na koniec warto podkreślić, 
że to co jest obecnie oceną Re-
gionalnej Izby Obrachunkowej 
i Rady Miejskiej jest wynikiem 
wspólnej pracy zespołu, który 
wspólnie stworzyliśmy z pra-
cownikami urzędu, a w szcze-
gólności z Zastępcą Natanem 
Fiutowskim, Panią Skarbnik 
Teresą Dobroń, Radcą Prawnym 
Jolantą Czepe i sekretarzem 
Leszkiem Modrzakowskim. 
Chciałbym, byście zrozumieli, 
że to dobry przykład wzajem-
nego zaufania członków zespo-
łu i uzupełniania się zarówno 
wiedzą, jak i doświadczeniem. 
Ja się cieszę, że mogę ich repre-
zentować.
Chciałbym również podzięko-
wać państwu radnym, za uwol-
nienie naszej wspólnej pracy od 
polityki i wewnętrznych intere-
sów na rzecz dobra wspólnego 
jakim jest gmina. Chociaż nieraz 
ciężko nam było przekonać Was 
do wsparcia głosami Naszych 
reform i niektórych uchwał, to 
w efekcie pokazujemy przyzwo-
ite owoce tej współpracy.

[KRZYSZTOF ZACHARZEWSKI

Wystąpienie Burmistrza K. Zacharzewskiego podczas Sesji 

Absolutoryjnej Rady Miejskiej w dniu 29 czerwca 2017 r.
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WYBORY W DARSKOWIE
W dniu 13 lipca 2017 roku podczas Zebrania Wiejskie-
go w Darskowie dokonano wyboru Sołtysa, którym zo-
stał Pan Piotr Dzwonek. Na 215 uprawnionych do gło-
sowania mieszkańców Sołectwa Darskowo w Zebraniu 
Wiejskim wzięło udział 59 osób.  Pan Piotr Dzwonek 
uzyskał 32 głosy (głosowało 58 osób, z czego jeden głos 
był nieważny). GRATULUJEMY

[ UM ZŁOCIENIEC] 

Czerwiec to ostatni mie-
siąc, w którym zgodnie 

z kodeksem spółek han-
dlowych należy rozpatrzyć 
i zatwierdzić sprawozdanie 
zarządu z działalności spół-
ki, zatwierdzić sprawozda-
nia finansowe za poprzedni 
rok obrotowy oraz udzielić 
absolutorium członkom 
organów spółki z wyko-
nania przez nich obowiąz-
ków. Gmina Złocieniec jest 
100 % właścicielem w 3 
spółkach z ograniczoną od-
powiedzialnością, działa-
jących w oparciu o unormo-
wania ksh:

- Zakład Wodociągów i Kanaliza-
cji (ZWiK),
- Zakład Ciepłownictwa (ZC),
-Zakład Gospodarki Mieszka-
niowej (ZGM), który od 1 sierp-
nia 2016 r. przejął Zakład Usług 
Komunalnych (ZUK) i prowadzi 
połączoną działalność, wykony-
waną dotychczas przez 2 spółki.
Ponadto Gmina Złocieniec jest 

udziałowcem wraz z 3 innymi 
jednostkami samorządu tery-
torialnego w Przedsiębiorstwie 
Komunikacji Samochodowej Zło-
cieniec Sp. z o.o. (PKS).
W tym roku Zwyczajne Zgro-
madzenia Wspólników miały 
charakter wyjątkowy, bo oprócz 
stałych uchwał musieliśmy po-
dejmować uchwały dotyczące 
powołania członków Rad Nad-
zorczych na nowe kadencje oraz 
na Nadzwyczajnych Zgromadze-
niach Wspólników ustalać zasa-
dy kształtowania wynagrodzeń 
członków organu zarządzające-
go i członków organu nadzorcze-
go, w związku ze zmianą przepi-
sów – ustawy w tym zakresie.
Od tej pory wynagrodzenie cał-
kowite członka organu zarządza-
jącego składa się z części:
- stałej, stanowiącej wynagro-
dzenie miesięczne podstawowe, 
określonej kwotowo,
- zmiennej, stanowiącej wyna-
grodzenie uzupełniające za rok 
obrotowy spółki.
Część stałą ustala się z uwzględ-
nieniem skali działalności spół-
ki, w szczególności wartości jej 
aktywów, osiąganych przycho-
dów i wielkości zatrudnienia. 
Część zmienna uzależniona jest 
od poziomu realizacji celów za-
rządczych zgodnie z ich wagą 
w oparciu o mierzalne kryteria, 
które zostały uzgodnione z Ra-
dami Nadzorczymi naszych spół-
ek. Dodatkowym elementem 
było powiązanie wynagrodzeń 
prezesów z wielkością wynagro-
dzeń Burmistrza jako właścicie-
la/współwłaściciela.
Miłymi akcentami były uchwa-
ły w sprawie podziału zysku za 
2016 r.

ZWiK osiągnął zysk netto w kwo-
cie 352.829,20 zł oraz zysk z lat 
ubiegłych w kwocie 7.308 zł, 
który został przeznaczony w wy-
sokości 310.137,20 zł na kapitał 
zapasowy spółki, a kwota 50.000 
zł na dywidendę dla wspólnika 
tj. Gminy Złocieniec.
ZC osiągnął zysk netto w kwocie 
81.268 zł, który w całości został 
przekazany na kapitał zapaso-
wy spółki.
PKS Złocieniec wypracował zysk 
netto w kwocie 8.016,01 zł, któ-
ry wspólnicy zdecydowali się 
przeznaczyć na pokrycie strat 
z lat ubiegłych.
Najciekawiej było w ZGM, gdzie 
analizowaliśmy raport z badania 
sprawozdania finansowego po 
połączeniu spółek, sporządzony 
przez podmiot zewnętrzny z Ko-
szalina, uprawniony do wykony-
wania takich badań, posiadający 
biegłych rewidentów. Spółka 
zamknęła rok stratą w wysoko-
ści 191.144,44 zł, która zostanie 
pokryta w kwocie 142.088,68 zł 
z funduszu zapasowego spółki 
oraz w kwocie 49.055,76 zł po-
przez dopłatę właściciela. Jak 
przedstawiła Rada Nadzorcza 
ZGM w swoim sprawozdaniu, 
główną przyczyną takiego wy-
niku były straty wygenerowane 
przez ZUK jeszcze przed połącze-
niem spółek, w okresie styczeń-
-lipiec 2016. Wynik spółki po 
połączeniu za okres od 1 sierp-
nia do 31 grudnia 2016 r. wynosi 
– 6.990 zł i świadczy o właściwej 
gospodarce Zarządu Spółki ZGM. 
Ponadto do pokrycia została 
strata ZUK z lat ubiegłych, która 
wynosiła 383.675,38 zł.

 Wieści z gminnych spółek

Rozstrzygnięte zostało postę-
powanie o udzielenie zamó-
wienia publicznego na „Do-
stawę samochodu specjalnego 
wraz z przyczepą podłodzio-
wą dla Straży Miejskiej w Zło-
cieńcu „Wyłoniono następują-
cych Wykonawców:

1) Camp & Trailer al. Bohate-
rów Warszawy 37F, 70-340 
Szczecin – cena przyczepy pod-
łodziowej brutto 3 590,00 zł
2) Renault Dubnicki Sp. z o.o., 
ul. Gnieźnieńska 81, 75-736 
Koszalin – cena samochodu 
brutto 73 500,00 zł.

# PRZETARG

NATAN FIUTOWSKI
ZASTĘPCA BURMISTRZA

Wybory na sołtysa w Darskowie wygrał Pan Piotr Dzwonek

[ STRAŻ MIEJSKA]

W dniu 4 lipca 
2017 r. podpi-

sany został list inten-
cyjny pomiędzy Bur-
mistrzem Złocieńca 
Krzysztofem Zacha-
rzewskim a Wiesła-
wem Rybaczewskim, 
Wiceprezesem PGB 
Development Sp. 
z o.o. dot. współpracy 
przy utworzeniu kla-
stra energetycznego.

Ma on polegać na stwo-
rzeniu możliwości 
korzystania z energii 
elektrycznej, pocho-
dzącej z biogazowi na 
preferencyjnych wa-

runkach przez samo-
rząd oraz podmioty 
gospodarcze, działające 
na terenie Złocieńca. 
Dodatkowo zależy nam 
na zagospodarowaniu 
ciepła na potrzeby Za-
kładu Ciepłownictwa 
lub zainteresowanych 
firm. Dodać należy, że 
poprzez te działania 
istnieje możliwość uru-
chomienia w otoczeniu 
złocienieckiej bioga-
zowni  specjalnej strefy 
gospodarczej pomiędzy 
ul. Piaskową a ul. Miro-
sławiecką. Atutem ma 
być tańsza energia elek-
tryczna i cieplna. 

Zawiązanie Klastra 
Energetycznego stwo-
rzy możliwość nowych 
uwarunkowań praw-
nych, chroniących 
tego typu rozwiązania. 
Dzięki temu działaniu 
możliwe są inwestycje 
w oszczędności kosz-
tów za oświetlenie ( 
obecnie ok. 1 mln zł. 
rocznie) lub zmniejsze-
nie kosztów stałych firm 
czy przedsiębiorstw 
działających przy ul. 
Piaskowej (m.in. Zakład 
Wodociągów i Kanali-
zacji, PKS). 

[UM ZŁOCIENIEC]

ZIELONA ENERGIA szansą na konkurencyjność Złocieńca

Podpisanie listu intencyjnego pomiędzy Burmistrzem Złocieńca Krzysztofem Zacharzewskim

 a Wiesławem Rybaczewskim, Wiceprezesem PGB Development Sp. z o.o.
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Zwalczanie barszczu 

Sosnowskiego
Informujemy, że na zle-
cenie Gminy Złocieniec 
przeprowadzone zostały 
pierwsze zabiegi zwal-
czania barszczu Sosnow-
skiego na terenach stano-
wiących własność gminy 
Złocieniec. Zabiegi usunię-
cia barszczu Sosnowskie-
go na gruntach o łącznej 
powierzchni 13,80 arów 
polegają na trzykrotnym 
wykonanie zabiegu usu-
wania ww. rośliny w ra-
mach realizacji „Programu 
zwalczania barszczu So-
snowskiego (Heracleum 
sosnowskyi) na terenie 
gminy Złocieniec”

Kolejne zabiegi zostaną prze-
prowadzone w terminach :

- drugi zabieg - do 20 lipca 
2017 r.
- trzeci zabieg - do 15 września 
2017 r.
Barszcz Sosnowskiego charak-
teryzuje się właściwościami 
alergizującymi i toksycznymi. 
Włoski na łodygach i liściach 
wydzielają parzącą substancję, 
która zawiera furanokumary-
ny, które po zetknięciu ze skórą 
powodują oparzenia słoneczne, 
Szkodliwe właściwości rośli-
ny ujawniają się w wysokich 
temperaturach i przy dużej 
wilgotności powietrza. Barszcz 
Sosnowskiego stanowi duże 
zagrożenie dla zdrowia i ży-
cia ludzi ze względu na możli-
wość powodowania poparzeń. 
Wszystkie części barszczu So-
snowskiego zawierają olejek 
eteryczny, który chroni roślinę 
przed owadami. W kontakcie 

ze skórą i w obecności światła 
słonecznego powoduje oparze-
nia II i III stopnia. Barszcz jest 
rośliną niebezpieczną również 
dla naturalnego środowiska, 
ponieważ posiada dużą odpor-
ność na niekorzystne warunki, 
może wypierać gatunki rodzi-
me. Z racji tego, że wcześnie 
tworzy zwarte ulistnienie za-
cienia wolniej rosnące rośliny, 
tworzy rozległe łany i zwiększa 
liczbę stanowisk, może także 
przenikać do obszarów chro-
nionych. Występowanie barsz-
czu Sosnowskiego powoduje 
zmniejszenie atrakcyjności 
turystycznej i inwestycyjnej 
terenu, utrudnia prowadzenie 
zabiegów agrotechnicznych 
i może powodować ogranicze-
nie widoczności przy drogach.

[UM ZŁOCIENIEC
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GALIERIA HOSSO 
 W ZŁOCIEŃCU !!!

Mamy zaszczyt zaprezentować Galerię 
Hosso w Złocieńcu. Ta jednokondy-
gnacyjna budowla już wkrótce pojawi 
się na mapie Złocieńca. 

www.zlocieniec.hosso.pl

Budowa złocienieckiego 

żłobka trwa # ŻŁOBEK

Gmina Złocieniec 
uzyskała dofinanso-
wanie na utworze-
nie miejsc opieki 
nad dziećmi do lat 3 
(żłobek) w ramach 
programu Mini-
stra Rodziny, Pracy 
i Polityki Społecz-
nej „MALUCH plus” 
2017 (Moduł 1). 
W związku z ogło-
szeniem Ministra 
Rodziny, Pracy 
i Polityki Społecznej 
wyników konkur-
su „MALUCH plus” 
2017 Wojewoda Za-
chodniopomorski 
dokonał podziału 
środków na po-
szczególne moduły. 
Gmina Złocieniec 
uzyskała dofinan-
sowanie w wysoko-
ści 203 664,33 zł na 
utworzenie żłobka 
z przeznaczeniem 
dla 24 dzieci. Dofi-
nansowanie dotyczy 
budowy żłobka.

Gmina Złocieniec, pod-
pisała umowę z  Wy-
konawcą: Konsorcjum 
przedsiębiorców: Za-
kład Remontowo – 
Budowlany Zbigniew 
Kubaczyk, Zamkowa 
1/4,  78-320,  78-320 
Połczyn – Zdrój, Firma 
Budowlana „GOSBUD” 
Małgorzata Kubaczyk, 
Koszalińska 1, 78-320   
Połczyn – Zdrój, re-
prezentowanym przez 
Zbigniewa Kubaczyk 

działającego pod firmą 
Zakład Remontowo – 
Budowlany Zbigniew 
Kubaczyk, Zamkowa 
1/4,  78-320,  78-320 
Połczyn – Zdrój na kwo-
tę 525 231,12 zł brutto. 
Obecnie trwają prace 
budowlane, które są 
prowadzone zgodnie 
z umową. Termin cał-
kowitego zakończenia 
robót  z mapą inwenta-
ryzacji powykonawczej, 
wraz z pomiarami, opi-
niami i uzgodnieniami 
niezbędnymi do odda-
nia obiektu do eksplo-
atacji i przystąpienia 
do użytkowania obiek-
tu zgodnie z umową 
ustalono na dzień 15 
września 2017r.Obec-
nie gmina Złocieniec 
oczekuje jeszcze na roz-
strzygnięcie konkursu 
w ramach działania 6.6 
Programy zapewnienia 
i zwiększenia dostępu 
do opieki nad dziećmi 
w wieku do  lat 3 ogło-
szonego przez Woje-
wódzki Urząd Pracy 
w Szczecinie. Przed-
miotem konkursu są 
projekty, współfinan-
sowane z Europejskie-
go Funduszu Społecz-
nego w ramach RPO 
WZ 2014-2020, Oś 
priorytetowa VI Rynek 
Pracy, Numer naboru: 
RPZP.06.06.00-IP.02-
-32-K24/17.

[UM ZŁOCIENIEC]
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KOMUNIKAT w sprawie przyjmowania wniosków 

na okres zasiłkowy 2017/2018

1) anulowania planowa-
nego od dnia 1 listopada 
2017 r. wzrostu kryteriów 
dochodowych upraw-
niających do świadczeń 
rodzinnych oraz wzrostu 
wysokości świadczeń ro-
dzinnych. Ostatnia we-
ryfikacja kwot progów 
dochodowych i świad-
czeń rodzinnych przepro-
wadzona została w roku 
2015 na mocy rozporzą-
dzenia Rady Ministrów 
z dnia 7 sierpnia 2015 
r. w sprawie wysokości 
dochodu rodziny albo do-
chodu osoby uczącej się 
stanowiących podstawę 
ubiegania się o zasiłek ro-
dzinny i specjalny zasiłek 
opiekuńczy, wysokości 
świadczeń rodzinnych 
oraz wysokości zasił-
ku dla opiekuna (Dz. U. 
poz. 1238). Weryfikacja 
dotyczyła ok. dwóch mi-
lionów świadczeniobior-
ców, których przeciętna 
wysokość świadczeń ro-
dzinnych wynosiła 157 
zł. Weryfikacja ta zakłada 
wzrost kryteriów docho-
dowych uprawniających 
do świadczeń rodzinnych 
oraz wzrost niektórych 
świadczeń rodzinnych 
w listopadzie 2017 r. o ok. 
5-7 zł. 
2) uzupełnienia katalogu 
dochodów niepodlega-
jących opodatkowaniu 
podatkiem dochodowym 
od osób fizycznych, skła-
dających się na dochód, 

na podstawie którego 
ustalane jest prawo do 
uzależnionych od docho-
du świadczeń rodzin-
nych, o finansowane ze 
środków Unii Europej-
skiej, stypendia lub zasił-
ki przyznawane osobom 
bezrobotnym. 
3) ustalania dochodu 
osób prowadzących po-
zarolniczą działalność 
gospodarczą podlega-
jącą opodatkowaniu na 
podstawie przepisów 
o zryczałtowanym po-
datku dochodowym od 
niektórych przychodów 
osiąganych przez osoby 
fizyczne. Mechanizm, ma 
na celu urealnienie de-
klaracji dotyczących osób 
ubiegających i członków 
rodzin osób ubiegających 
się o świadczenia rodzin-
ne, prowadzących dzia-
łalność, które rozliczają 
się w formie ryczałtu ewi-
dencjonowanego lub kar-
ty podatkowej.Organ wła-
ściwy przyjmie, że dana 
osoba uzyskuje dochód 
miesięczny w wysoko-
ści ogłaszanej corocznie 
w drodze obwieszczenia 
przez ministra właściwe-
go do spraw rodziny. Mi-
nister ogłaszać będzie ten 
dochód na podstawie ba-
dań prowadzonych przez 
Instytut Pracy i Spraw So-
cjalnych.
4) doprecyzowania art. 6 
ustawy poprzez wskaza-
nie, że zasiłek rodzinny 
na osoby w wieku powy-
żej 18 r. życia, spełniające 
warunki do jego przy-
znania, w przypadku za-
kończenia nauki w szkole 
wyższej przysługuje do 
końca  roku akademickie-
go w którym nastąpiło za-
kończenie nauki w szkole 
wyższej, nie dłużej niż do 

ukończenia 24 r. życia.
5) doprecyzowania art. 
10 ust. 2 ustawy przez 
wskazanie, że z tytułu 
opieki nad dzieckiem 
w okresie korzystania 
z urlopu wychowawczego 
przysługuje jeden doda-
tek do zasiłku rodzinne-
go niezależnie od liczby 
dzieci, nad którymi został 
udzielony urlop wycho-
wawczy.
6) zmianę w art. 15b ust. 
4 ustawy przez wskaza-
nie, że jednorazowa zapo-
moga z tytułu urodzenia 
dziecka nieprzysługuje 
w sytuacji, gdy osobie 
samotnie wychowującej 
dziecko nie zostało usta-
lone świadczenie alimen-
tacyjne na podstawie 
tytułu wykonawczego po-
chodzącego lub zatwier-
dzanego przez sąd na 
rzecz dziecka od drugiego 
rodzica dziecka.
7) doprecyzowanie art. 
27 ust. 5 ustawy ma na 
celu zapewnienie jedno-
litości stosowania przepi-
sów ustawy przez organy 
właściwe i jednoznaczne-
go wskazania, że nie jest 
możliwa kumulacja wielu 
rodzajów świadczeń fi-
nansowanych z budżetu 
państwa, które są związa-
ne z brakiem aktywności 
zawodowej spowodowa-
nej opieką nad z dziec-
kiem lub innym człon-
kiem rodziny.
8) doprecyzowanie art. 
16a i art. 17 ustawy po-
przez dodanie zapisu, 
że status poszukującego 
pracy lub bezrobotnego 
nie ma wpływu na prawo 
opiekuna osoby niepeł-
nosprawnej do specjalne-
go zasiłku opiekuńczego 
lub świadczenia pielęgna-
cyjnego. 

1) wyłączenie stosowania mechanizmu 
utraty dochodu w przypadku utraty za-
trudnienia lub innej pracy zarobkowej, 
w tym pozarolniczej działalności gospo-
darczej przez daną osobę oraz ponow-
nego zatrudnienia tej osoby w krótkim 
odcinku czasu u tego samego pracodaw-
cy, zleceniodawcy lub zamawiającego 
dzieło lub ponownie rozpocznie poza-
rolniczą działalność gospodarczą.
Zgodnie z proponowanym przepisem 
przejściowym projektowanej ustawy 
powyższa regulacja będzie miała zasto-
sowanie po raz pierwszy przy ustalaniu 
prawa do świadczeń na okres rozpoczy-
nający się od dnia 1 października 2017 r.
2) ustalanie dochodu osób prowadzą-
cych pozarolniczą działalność gospo-
darczą podlegającą opodatkowaniu 
na podstawie przepisów o zryczałto-
wanym podatku dochodowym od nie-
których przychodów osiąganych przez 
osoby fizyczne. W związku z powyż-
szym proponuje się wprowadzenie re-
gulacji, zgodnie z którą w przypadku 
ustalania dochodu z działalności pod-
legającej opodatkowaniu na podstawie 
przepisów o zryczałtowanym podatku 
dochodowym od niektórych przycho-
dów osiąganych przez osoby fizyczne, 
organ właściwy przyjmie że dana oso-
ba uzyskuje dochód miesięczny w wy-
sokości ogłaszanej corocznie w drodze 
obwieszczenia przez ministra właściwe-
go do spraw rodziny. Minister ogłaszać 
będzie ten dochód na podstawie badań 
prowadzonych przez Instytut Pracy 
i Spraw Socjalnych.
3) przepisy dotyczące warunków przy-
znawania świadczenia wychowawczego 
osobom deklarującym samotne wycho-
wywanie dzieci. W związku z napływa-
jącymi do MRPiPS sygnałami o pojawia-
jących się przypadkach składania przez 
rodziców dziecka, którzy nie są mał-
żeństwem, niezgodnych ze stanem fak-
tycznym, oświadczeń, że są osobami sa-
motnie wychowującymi dziecko, przede 
wszystkim w celu wyłączenia drugiego 

z rodziców ze składu rodziny i jego do-
chodu, proponuje się wprowadzenie dla 
osoby deklarującej samotne wychowy-
wanie dziecka, wymogu ustalenia ali-
mentów na rzecz dziecka od drugiego 
rodzica. Założeniem proponowanego 
przepisu art. 8 ust. 2 ustawy o pomocy 
państwa w wychowywaniu dzieci jest, 
by świadczenie wychowawcze na dziec-
ko było przyznawane osobie samot-
nie wychowującej dziecko dopiero po 
wyczerpaniu możliwości dochodzenia 
świadczeń alimentacyjnych od drugie-
go rodzica dziecka, chyba, że z przyczyn 
obiektywnych, tj. np. gdy drugi z rodzi-
ców nie żyje, lub ojciec dziecka jest nie-
znany, jest to niemożliwe.
4) ustalanie prawa do świadczenia wy-
chowawczego na dzieci pozostające 
pod opieką naprzemienną rodziców 
nie tworzących rodziny. Zgodnie z pro-
ponowanym brzmieniem ww. przepisu, 
dziecko będzie zaliczało się jednocze-
śnie do członków rodzin obydwojga 
rodziców, w sytuacji gdy będzie ono, 
zgodnie z orzeczeniem sądu, pod opieką 
naprzemienną obojga rodziców rozwie-
dzionych lub żyjących w separacji lub 
żyjących w rozłączeniu w przypadku, 
gdy opieka naprzemienna będzie spra-
wowana w porównywalnych i powta-
rzających się okresach. 
5) weryfikacja spełnienia warunków 
uprawniających do świadczenia wycho-
wawczego, w szczególności dotyczącego 
zamieszkiwania w Polsce.Proponuje się 
wprowadzenie przepisu szczególnego, 
wskazującego, że w przypadku wąt-
pliwości co do spełnienia przez osobę 
otrzymującą świadczenie wychowaw-
cze warunków uprawniających do tego 
świadczenia w szczególności, określo-
nego w art. 1 ust. 3 ustawy, warunku 
zamieszkiwania w Polsce, organ właści-
wy będzie wzywał osobę otrzymującą 
świadczenie wychowawcze do osobiste-
go złożenia, w wyznaczonym terminie, 
odpowiednich wyjaśnień potwierdzają-
cych spełnianie ww. warunków.

Miejsko-Gminny 
Ośrodek Pomocy 
Społecznej  
w Złocieńcu

www.mgops.zlocieniec.pl

Informuje, że od dnia 1 
sierpnia 2017 r. można skła-
dać wnioski na:
- świadczenie wychowawcze 
(500+),
- fundusz alimentacyjny,
- zasiłek rodzinny,
- specjalny zasiłek opiekuń-
czy.

Druki wniosków można pobierać: 
1.    Strony internetowe: 

•    Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Złocieńcu 
(http://mgops.zlocieniec.pl) 
•    Ministerstwa Rodziny, Pracy 
i Polityki Społecznej (www.mrpips.
gov.pl) 
2.    Siedziba Miejsko-Gminne-
go Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Złocieńcu ul. Plac 650-lecia 
1- w oznakowanych pokojach. 
Wnioski można składać w siedzi-
bie MGOPS przy  

ul. Plac 650- lecia 1, za pośrednic-
twem Poczty Polskiej oraz przez 
internet. E-wniosek o świadczenia 
będzie można złożyć za pomocą 
portalu empatia.mrpips.gov.pl, 
PUE ZUS, ePUAP oraz bankowo-
ści elektronicznej.

Wnioski złożone przed dniem 
01.08.2017 r. (decyduje data stem-
pla) zostaną pozostawione bez 
rozpatrzenia

Zmiany w ustawie z 11 lutego 2016 r. o pomocy państwa w wy-
chowywaniu dzieci zawarte w projekcie ustawy o zmianie nie-
których ustaw związanych z systemami wsparcia rodzin.

Zmiany w ustawie 
z dnia 28 listopada 
2003 r. o świadcze-
niach rodzinnych. 
Projektowane zmia-
ny polegają na wpro-
wadzeniu do ww. 
ustawy zmian w za-
kresie: 
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FUNDUSZ  SOŁECKI  
Zadania zrealizowane przez Referat gospodarki komunalnej i inwestycji UM w Złocieńcu

SOŁECTWO BOBROWO
1. Doposażenie świetlicy 
wiejskiej
- zakup termosów 
  - zakup rzutnika
2. Tablica informacyjna 
w Bobrowie
- zakup tablicy informa-
cyjnej                
   
SOŁECTWO 
DARSKOWO
1. Doposażenie placu re-
kreacyjno-sportowego
- zakup materiałów na 
ławostoły
2. Doposażenie placu 
rekreacyjno-sportowego- 
siłownia zewnętrzna
- wykonanie dokumentacji 
technicznej    

SOŁECTWO KOSOBUDY
1. Zakup sprzętu rekre-
acyjnego-doposażenie 

sołectwa w wyposażenie 
rekreacyjne
- zakup namiotu
- zakup zestawów piwnych
2. Utrzymanie terenów 
zielonych
- zakup kosiarki
- zakup odkurzacza

SOŁECTWO
 LUBIESZEWO
1. Poprawa estetyki wsi
- zakup ławek

SOŁECTWO 
RZĘŚNICA
- Zakup kosy spalinowej 
w celu utrzymania tere-
nów 
- zakup i montaż urządzeń 
placu zabaw.
          
SOŁECTWO STAWNO
1. Zakup kosy mechanicz-
nej w celu utrzymania 

terenów zielonych
2. Siłownia pod chmurką  
- wykonanie dokumentacji 
technicznej
- zakup tablicy na plac 
zabaw , siłowni
 - zakup i montaż urządze-
nia siłowni zewnętrznej 
orbitrek+słup+biegacz

SOŁECTWO
STARE WOROWO

1. Ułożenie polbruku 
przed świetlicą wiejską 
w Starym Worowie
- ułożenie polbruku
     
SOŁECTWO WARNIŁĘG

1. Budowa wiaty rekre-
acyjnej
- wykonanie dokumentacji 
technicznej
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Nauczyciele na kursie tutorskim

Dzięki uprzejmości 
i zaangażowaniu Koła 
Łowieckiego Żbik –Bu-
dowo, a szczególnie 
jego szefa, Wiesława 
Fabisińskiego, teren 
przed Zespołem Szkół 
w Złocieńcu (Budowo) 
wzbogacił się o dodat-
kowy element wystro-
ju. Jest nim tablica edu-
kacyjna informująca 
o zwierzętach żyjących 
w okolicznych lasach. 
Jest oczywistym, że 
każdy z nas teoretycz-
nie wie „ co w trawie 
piszczy,” jednak żeby 
temat zgłębić trzeba 
dotrzeć do źródła.

Tablica ta właśnie ma 
spełniać rolę źródła 

wiedzy o zwierzętach, 
które często spotykamy 
, a także obserwujemy 
ich zachowania, ślady 
bytności, pozostawione 
tropy. Nie bez znaczenia 
jest również walor este-
tyczny pięknie wykona-
nej grafiki, która również 
bardzo ładnie wkompo-
nowała się w zadrzewio-
ny teren wokół naszej 
szkoły. Z przyjemnością 
informuję, że od wie-
lu lat współpracujemy 
z Kołem Łowieckim Żbik 
Budowo. Dzięki zaanga-
żowaniu Koła w swoją 
misję uczniowie naszej 
szkoły mogą brać udział 
w akcjach dokarmiania 
zwierząt, edukacji o go-
spodarce łowieckiej i le-

śnej, poznawaniu środo-
wiska leśnego, uczeniu 
się szacunku do przyro-
dy. Serdecznie dziękuje-
my wszystkim członkom 
Koła Łowieckiego Żbik 
–Budowo, za okazały 
prezent, a przy okazji ży-
czymy udanych urlopów 
i wakacji. 

W imieniu społeczności 
szkolnej ZS w Złocieńcu 

[dyr. Zbigniew Buczek]

NOWA TABLICA EDUKACYJNA

BUDŻET OBYWATELSKI
W wyniku zapytania ofertowego został wyłoniony wykonawca na zakup,dosta-
wę i montaż urządzeń zabawowych - BUGLO Place Zabaw Koszalin a na za-
kup, dostawę i montaż urządzeń siłowni zewnętrznej MAGIC GARDEN Pakość 
,w najbliższym czasie będą podpisane umowy na wykonanie. 

Wymiana podłogi sportowej w dwóch 
salach gimnastycznych

Na podstawie umowy 
Nr WEiS-II/D/56/2017 
z dnia 23 czerwca 2017r. 
w sprawie udzielenia po-
mocy finansowej Gminie 
Złocieniec, zawartej po-
między Województwem 
Zachodniopomorskiem 
a Gminą Złocieniec, 
gmina  otrzyma do-
finansowanie w wy-
sokości 17 000,00 zł 
na Wymianę podłogi 
sportowej w dwóch sa-

lach gimnastycznych 
w Szkole Podstawowej 
nr 1 im. Janusza Kuso-
cińskiego w Złocieńcu 
przy ul. I Dywizji Wojska 
Polskiego 4. W budżecie 
gminy Złocieniec zapla-
nowano na ten cel łącz-

nie kwotę 47 000,00 zł. 
Prace zaplanowano na 
okres wakacji. Zadanie 
współfinansowane z bu-
dżetu Województwa Za-
chodniopomorskiego

[UM ZŁOCIENIEC]

Kadra pedagogiczna 
Zespołu Szkół Po-
nadgimnazjalnych 
im. gen. Wł. Andersa 
w Złocieńcu w dwa 
pierwsze weekendy 
wakacji uczestni-
czyła w 2 modułach 
kursu tutorskiego 
w ramach tutoringu 
szkolnego, projektu 
pt. „Wychować czło-
wieka mądrego”, któ-
ry będzie wdrażany 
w szkole od 01 wrze-
śnia 2017 roku.

Kurs tutorski ma na celu 
przygotowanie nauczy-
cieli do pracy w charak-
terze tutorów – prze-
wodników, opiekunów 
wspierających uczniów 

w indywidualnym roz-
woju. Zajęcia warszta-
towe prowadzone przez 
trenerów przygotowu-
ją do pracy z uczniami 
opartej na pedagogice 
dialogu oraz służą do 
budowania partner-
skich relacji z rodzicami. 
Dzięki nowoczesnym 
narzędziom nauczyciele 
zdobywają umiejętności 
rozpoznawania mocnych 
stron ucznia, jego talen-
tów, by pomóc mu w pla-
nowaniu ścieżki rozwoju 
i osiąganiu sukcesu. Uzy
skiwane przez nauczy-
cieli unikalne kompeten-
cje mają przyczynić się 
do rozwijania samodziel-
ności i poczucia odpo-
wiedzialności uczniów za 

swój proces uczenia się, 
poprzez doskonalenie 
takich umiejętności jak 
samodyscyplina, plano-
wanie własnego rozwoju, 
prawidłowy wybór drogi 
życiowej, wyznaczanie 
celów i konsekwentne 
realizowanie przyjętych 
planów. Zespół Szkół Po-
nadgimnazjalnych nale-
ży do 64 szkół w Polsce 
zakwalifikowanych do 
udziału w projekcie fi-
nansowanym ze środków 
Ministerstwa Edukacji 
Narodowej, w ramach 
którego organizowane 
są kursy tutorskie dla 
nauczycieli, kurs dla dy-
rektora szkoły oraz wy-
posażenie gabinetu tuto-
ringu w komplet mebli 

tutorskich. Kolejne dwa 
moduły szkoleń odbędą 
się pod koniec wakacji, 
by od września wystar-

tować z innowacją ukie-
runkowaną na edukację 
zindywidualizowaną bę-
dącą zapowiedzią nowej 

jakości w pracy pedago-
gicznej.

[ZSP ANDERS]

Przykładowe elementy 
przyszłego placu zabaw 
i siłowni zewnętrznej
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Rok obecny jest wyjąt-
kowo nieprzychylny dla 
terenu wypoczynkowe-
go i plaży zwanej „Gęsia 
Łączka”. W marcu pod-
palono dwie budki ga-
stronomiczne, później 
ktoś specjalnie odcze-
pił pływające pomosty. 
No i na początku lipca 
zdemolowano toalety 
publiczne. Ostatnim ak-
tem wandalizmu było 
wyrwanie i zdewasto-
wanie bramy wjazdo-
wej na „gęsią”. 

Potwierdza to fakt, że komuś 
szczególnie zależy by miejsce 
nie było przyjazne dla wypo-
czynku. W październiku 2016 
r. podjęliśmy decyzje o wypo-
wiedzeniu umów dwóm pod-
miotom, które prowadziły 
działalność na terenie „Gęsiej 
Łączki”, by w terminie póź-
niejszym ogłosić przetarg na 
jednego dzierżawcę całego 

terenu, na czas dopasowany 
przez ew. zainteresowanego. 
Żeby miał okazję poniesienia 
kosztów i ich odzyskania na 
przestrzeni następnych lat. 
Zachętą do przetargu była mi-
nimalna dzierżawa wynoszą-
ca 100 zł./ miesiąc. Wszelkie 
inne warunki gotowi byliśmy 
w stanie uzgodnić, by utrzy-
mać atrakcyjność i dać szansę 
doinwestowania tego miejsca, 
które bez żadnych inwestycji 
finansowych funkcjonowało 
od 1998 r.
Zachęta takiej minimalnej 
kwoty dzierżawy podykto-
wana była tym, by odejść od 
angażowania pracowników 
urzędu (wcześniej OSIRu), 
gdyż na pełne zabezpieczenie 
pola namiotowego i wypoży-
czalni potrzebowaliśmy prze-
znaczyć tam 4 urzędowe etaty. 
Świadomość, że pozyskanie 
ratowników graniczy z cudem 
(oferujemy 3100 zł./netto 
miesięcznie), zdjęliśmy ew. 
dzierżawcę z tego obowiązku. 

Z tego też powodu, zarówno  
na Wyspie Ostrów i plaży Pa-
łacu Cieszyno zatrudnieni są 
ratownicy, wstęp na plażę jest 
ogólnodostępny i bezpłatny.
Na ogłoszony w kwietniu 
przetarg nikt się nie zgłosił. 
W terminie późniejszym rów-
nież nie było zainteresowania. 
Postanowiliśmy więc zatrud-
nić osobę do sprzątania terenu 
i ubikacji, a pole namiotowe 
przenieść na Wyspę. Teren 
został przygotowany do sezo-
nu, jest koszony i sprzątany 

po plażowiczach. Otwarta jest 
bezpłatna toaleta. Udostęp-
niony jest bezpłatnie parking. 
Ustawiliśmy monitoring, który 
czyha na ew. wandali. 
Jednak świadomość, że miej-
sce to służy zarówno turystom 
jak i mieszkańcom, warto jest 
docenić. Zamykanie na noc, 
pomóc ma głównie temu, by 
nie dopuścić do aktów wanda-
lizmu oraz nie zakłócać ciszy 
nocnej mieszkańcom wsi i wy-
poczywającym tam turystom.
Może to, że przez ostatnie lata, 

miejsce zaczęło kojarzyć się 
z burdami pijackimi i nocnym 
hałasem, spowodało brak za-
interesowania wśród ludzi, 
którzy mogliby w to miejsce 
zainwestować, jak kiedyś na 
początku pierwszy jej dzier-
żawca zbudował tam wyjątko-
we miejsce wyjątkowego wy-
poczynku. Ubolewam, że mu to 
kiedyś przerwano.

[Krzysztof Zacharzewski]

W chwili obecnej po 
wielu spotkaniach, 

liście otwartym do 
Wojewody Zachodnio-
pomorskiego, wystąpie-
niach na sesji Rady Po-
wiatu czy Konwentach 
Starosty Drawskiego 
doszliśmy do momentu 
konkretnych informacji, 
związanych z przyszło-
ścią Gminy Ostrowice. 

Dla nas z jednej strony dobrych, 
a zarazem smutnych. Woje-
woda Krzysztof Kozłowski na 
spotkaniu w Ostrowicach po-

informował mieszkańców że 
najlepszym rozwiązaniem pro-
blemu będzie włączenie Ostro-
wic  do granic Gminy Draw-
sko. Najłatwiejsze rozwiązanie 
i najmniej skomplikowane. Inną 
opcją było podzielenie gminy 
na kilka części i włączenie ich 
do sąsiadujących gmin, w tym 
Złocieńca. Trzecia opcja była 
najmniej realna, gdyż zakła-
dała pozostawienie Ostrowic 
w dotychczasowych granicach. 
Jednak przy obecnym budże-
cie szansa na jej samodzielne 
utrzymanie jest nierealna. To 
samo powtórzył w Drawsku Po-

morskim. To że nie zaproszono 
Burmistrzów sąsiednich gmin 
na te spotkania już sugerowało 
wybór konkretnej opcji. Ja, jak 
i mój zastępca uczestniczyliśmy 
w tych spotkaniach, jednak-
że nieoficjalnie.

Na własne potrzeby zleciłem 
z początkiem 2017 roku przy-
gotowanie diagnozy stanu gmi-
ny Ostrowice, by mieć własne 
opracowanie ustalające moż-
liwości podejmowania dzia-
łań związanych z decyzjami, 
których konsekwencje mogą 
być poniesione przez budżet 
i funkcjonowanie Gminy Zło-
cieniec. Wynika z nich, że silne 
powiązania Ostrowic na grun-
cie infrastruktury, gospodarki 
przestrzennej czy oświaty oraz 
ordynacji wyborczej, dają pod-
stawy do włączenia w granice 

Złocieńca jej znacznej części. 
Jednak pojawia się sygnał że 
dług w wysokości 42 milionów, 
który z dnia na dzień rośnie, 
przejdzie do budżetu zobowią-
zań gminy przejmującej. Roz-
członkowanie Gminy Ostrowi-
ce pomiędzy sąsiednie gminy, 
w tym Złocieniec, wiąże się 
z przejęciem zobowiązań we-
kslowych do pełnej wysokości 
długu. Wojewoda wyraźnie 
podkreślił, że odstąpiono od 
pogłębionych analiz, gdy oka-
zało się że długu nie podzielimy 
po 1/3, tylko każda z 3 gmin 
(Drawsko Pom., Czaplinek, Zło-
cieniec) będzie odpowiadała za 
całość zadłużenia. 

I niezależnie jakie formy osło-
nowe zmniejszania długu zo-
staną zastosowane, to fizycznie 
trzeba będzie to spłacić kosz-

tem mieszkańców gminy, która 
przejmie Ostrowice. 
Przepraszam, ale dla ochrony 
przyszłości funkcjonowania 
Gminy Złocieniec, nie podej-
mę się ryzyka odpowiedzial-
ności wobec mieszkańców 
Złocieńca walki za wszelką 
cenę o powiększenie naszych 
granic administracyjnych. 
Chyba że rząd zdejmie z nas 
odpowiedzialność finansową 
spłaty długów, których nie 
zrobiliśmy. 

I przy okazji dziwię się że 
mieszkańcy Drawska Pom. tak 
spokojnie na to rozwiązanie 
patrzą, gdy w Złocieńcu robi się 
z tego sprawę polityczną, nie 
zważając na logikę i możliwo-
ści.

[ Krzysztof Zacharzewski ] 

Strażacy usuwają dziurawy element pomostu na gęsiej Łączce

Wojewoda Zachodnipomorski na spotkaniu w sprawie Ostrowic 
w Drawsku Pom.

Gęsia  Łączka ...

# WAŻNY TEMAT

Ostrowice, problem niedoceniony
Od momentu, kiedy wiedzieliśmy że stan funkcjonowania gmi-
ny Ostrowice został zachwiany, starałem się aktywnie uczestni-
czyć w działaniach związanych z planowaniem przyszłości życia 
jej mieszkańców. W 2015 r. ówczesny Wojewoda Piotr Jania za-
prosił Burmistrza Zbigniewa Ptaka, Adama Kośmider  i mnie na 
konsultacje. Wtedy jeszcze nie było przejrzystego planu na los 
Ostrowic. 
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Wszystkie pegeery i wcho-
dzące w ich skład zakłady 
rolne funkcjonowały, wspie-
rając się kredytami banko-
wymi, które były zaciągane 
i spłacane. Niestety twórcy 
tzw. reformy Balcerowicza 
(1990 r.), oddaleni od tere-
nów wiejskich, zupełnie nie 
uwzględnili tej delikatnej 
sytuacji. Reforma spowo-
dowała, że odsetki od zacią-
gniętych kredytów zaczęły 
gwałtownie rosnąć. Wzrost 
wynosił kilkaset procent 
w ciągu miesiąca. Ratun-
kiem była natychmiastowa 
spłata zadłużenia, co było 
niemożliwe w przypadku 
większości zachodniopo-
morskich pegeerów. Za-
dłużenie rosło więc bardzo 
szybko, za co trudno winić 
kierownictwo złocieniec-
kiego PGR. Moim zdaniem 
w ten sposób państwowym 
majątkom ziemskim i ich 
pracownikom nie dano żad-
nej szansy przystosowania 
się do mechanizmów rzą-
dzących gospodarką rynko-
wą. 
Efektem tej sytuacji był 
upadek PGR Złocieniec, 
w którego strukturach 
funkcjonował Zakład Rol-
ny w Darskowie. Ponieważ 
w tym samym okresie w po-
ważnych opałach znalazły 
się również Zakłady Prze-
mysłu Wełnianego (ZPW) 
w Złocieńcu, władze samo-
rządowe próbowały inicjo-
wać działania, które uchro-
niłyby pracowników obu 
przedsiębiorstw przed wid-
mem bezrobocia. Powsta-
ła nowa spółka „Wełna”, 
która obejmowała dawne 
pegeery w Złocieńcu, Redle 
i Gralinie. Przedsiębiorstwa 
te miały przestawić się na 
hodowlę owiec i pozyski-
wanie wełny, która miała 
być następnie przetwarza-
na w złocienieckiej fabryce. 
Z wełny produkowano koce, 
które jednak nie sprze-

dawały się dobrze i całe 
przedsięwzięcie zakończy-
ło się fiaskiem, co przypie-
czętowało upadek zarówno 
PGR, jak też ZPW1.
Zadłużony PGR Złocie-
niec upadł ostatecznie, 
a komornik przystąpił do 
egzekwowania zadłużenia, 
zwracając uwagę przede 
wszystkim na cenny mają-
tek dwóch najlepiej prospe-
rujących Zakładów Rolnych 
w Darskowie i Bobrowie. 
Komornik ogłosił licytację 
maszyn i urządzeń znajdu-
jących się w majątku w Dar-
skowie, wydając polecenie 
dyrektorowi Stanisławowi 
Balińskiemu, żeby je odpo-
wiednio ustawić dla wygo-
dy nabywców. (1)
Darskowo jednak posta-
nowiło się bronić. Decyzje 
komornika postrzegano 
jako zamach na miejsca 
pracy i próbę zaboru środ-
ków produkcji, co niewąt-
pliwie było słuszną oceną. 
Po latach funkcjonowania 
w niedemokratycznym PRL 
okazało się, że miejsco-
wa społeczność potrafi się 
sprawie zorganizować i stać 
się istotnym podmiotem 
w nadchodzących wydarze-
niach. Nikt w Darskowie nie 
miał zamiaru biernie przy-
glądać się wyprzedaży (2 )
Dyrektor Stanisław Baliński 
prowadził rozmowy z pra-
cownikami (których było 
wówczas 60), uświadamia-
jąc im dobitnie, co czeka ich 
miejsca pracy po wyprzeda-
ży maszyn. Powstało pyta-
nie, co stanie się ze zwierzę-
tami hodowlanymi, kiedy 
komornik sprzeda cenne 
wyposażenie i urządzenia 
zabezpieczające. Załoga 
i kierownictwo zakładu 
zdecydowali, że będą bro-
nić mienia przed wyprze-
dażą (3. )W dniu licytacji do 
Darskowa zaczęli się zjeż-
dżać potencjalni nabywcy. 
Byli to przeważnie rolnicy 

indywidualni spoza gminy 
Złocieniec. Chętnych była 
blisko setka, a długi sznur 
ich samochodów ustawił 
się wzdłuż szosy prowa-
dzącej do Złocieńca. Kiedy 
jednak pod bramę zakła-
du podjechał komornik, ze 
zdumieniem stwierdził, że 
wrota są zamknięte, a tłum 
mieszkańców Darskowa 
ze świętymi obrazami blo-
kuje przejazd. Mieszkań-
cy śpiewali głośno pieśni 
religijne, nie reagując na 
wezwania urzędnika. Żeby 
zabezpieczyć dyrektora Sta-
nisława Balińskiego przed 
konsekwencjami prawnymi 
za brak reakcji na wezwanie 
komornika, kilku pracowni-
ków, przeważnie członków 
Rady Zakładowej, zablo-
kowało go w jego biurze, 
uniemożliwiając mu po-
dejmowanie jakichkolwiek 
działań. Do dyrektora nie 
mógł się dostać ani komor-

nik, ani przybyła później 
policja(4)
Komornik wsiadł więc do 
samochodu i pojechał do 
Złocieńca. Po pewnym cza-
sie wrócił, ale w towarzy-
stwie policyjnego radio-
wozu. Jednak złocienieccy 
policjanci również nic nie 
mogli poradzić, a ponieważ 
w istocie sympatyzowali 
z protestującymi, nie zde-
cydowali się na użycie siły. 
Chyba nawet komornik zda-
wał sobie sprawę, że racja 
była po stronie mieszkań-
ców Darskowa(5). 
Większość potencjalnych 
nabywców była zdegusto-
wana i zaskoczona, gdyż 
przeczytawszy ogłoszenie 
o licytacji, spodziewali się 
zastać upadłe i zaniedbane 
gospodarstwo, tymczasem 
zrozumieli, że to właśnie 
planowana wyprzedaż do-
prowadzi do upadku dar-
skowskiego zakładu. Więk-

szość z nich nie chciała 
przykładać ręki do utraty 
źródła utrzymania dziesią-
tek darskowskich rodzin. 
W błąd wprowadziła ich 
treść komorniczego ogło-
szenia, gdzie napisano: 
licytacja po upadłym go-
spodarstwie. Trzeba też 
wspomnieć, że wśród chęt-
nych do zakupu była też 
stosunkowo nieliczna grupa 
osób, które zwęszyły okazję 
do nabycia maszyn za bez-
cen. Grupa ta próbowała się 
przeciwstawić mieszkań-
com Darskowa, skandując 
hasła, że pegeery nie mają 
przyszłości i wszystkie mu-
szą być zlikwidowane(6).

Mieszkańcy Darskowa 
solidarnie obronili go-
spodarstwo rolne. We wsi 
utarło się nazywać te wy-
darzenia „obroną Często-
chowy”. 

„Obrona Częstochowy” w Darskowie
W latach osiemdziesiątych Zakład Rolny w Darskowie pomimo kryzysu nie 
miał poważniejszych kłopotów finansowych, co było niewątpliwie efektem 
racjonalnego zarządzania. Generując zyski, stał się nawet jednym z kół na-

pędowych złocienieckiego PGR (Państwowe Gospodarstwo Rolne).

Przed tą bramą rozegrała się „Obrona Częstochowy”
 fot. Maciek Leszczełowski
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Spacer Historyczny 
ulicami Złocieńca z Jarosławem Leszczełowskim

Dzień 17 czerwca br. 
mimo niekorzyst-
nej aury pogodowej 
przyciągnął nie małą 
grupę pasjonatów 
historii Złocieńca, 
którzy wraz z prowa-
dzącym  Jarosławem 
Leszczełowskim, mogli 
uczestniczyć w „Spa-
cerze Historycznym 
po Złocieńcu”.

Zgodnie z wcześniejszym 
planem udało się „zaliczyć” 
18 punktów, które przy-
bliżyły nam dziedzictwo 
historyczne naszego mia-
sta. Wśród przystanków 
odwiedziliśmy min. Stary 
Rynek, Kościół, Wzgórze 
Zamkowe, Bramę Draw-
ską, Wąsawę i Fabryki, 
Bramę Wąsawską, Nieme 
Kino, Kino Apollo, Sokoli 
Browar, Ekonomik, ZPW, 

Rolną Dywizję, Wokół ron-
da, Pomnikowe przemia-
ny, Kino Mewa, Piłsud-
skiego, Bramę Budowską, 
Synagogę.

Spacer został zorganizo-
wany przez Urząd Miej-
ski w Złocieńcu w ramach 
opracowywanego przez 
naszą gminę Programu Re-
witalizacji dla Gminy Zło-
cieniec .

W Centrum Informacji Turystycznej (ul. Stary Rynek 6) 

w Złocieńcu można zakupić książki związane z historią 

miasta i  jego sołectw autorstwa J. Leszczełowskiego

GODZINY OTWARCIA 

CENTRUM INFORMACJI 

TURYSTYCZNEJ

od poniedziałku do piątku: 

9:00 – 17:00

w sobotę i niedzielę: 

10:00 – 14:00

# WYDARZENIE

Oprócz dyrektora Stanisława 
Balińskiego kilka osób ode-
grało szczególną rolę podczas 
protestu. Ludzi mobilizo-
wał cieszący się autorytetem 
miejscowy nauczyciel – Adolf 
Szocik. Do bardzo aktywnych 
uczestników zajść należe-
li Zdzisław Sindermann, Jan 
Góra, a także, znany z nieustę-
pliwego charakteru, rolnik in-
dywidualny i były jeniec wo-
jenny – Kazimierz Jędrzejczak. 
Podobne wydarzenia roze-
grały się w Zakładzie Rolnym 
w Bobrowie(7).
Sprawa „Obrony Częstocho-
wy” znalazła swój finał w są-
dzie. Dyrektorowi Stanisławo-
wi Balińskiemu prokuratura 
postawiła zarzut, że uniemoż-
liwił przeprowadzenie licy-
tacji. Na rozprawę stawili się 
liczni świadkowie z Darskowa, 
zeznający na korzyść dyrekto-
ra, który został szybko unie-
winniony(8).  

* * *
W wyniku zwycięskiej „Obro-
ny Częstochowy” mieszkańcy 
Darskowa wchodzili w trudne 
lata dziewięćdziesiąte XX w. 
z większymi szansami, niż pra-
cownicy licznych pegeerów 
i spółdzielni produkcyjnych 
w regionie. 
W 1994 r. kierownictwo za-
kładu rolnego wraz z załogą 
podjęło decyzję o założeniu 
spółki cywilnej w celu konty-
nuacji produkcji rolnej i prze-
jęcia majątku PGR. Jednocze-
śnie załoga nie wyraziła chęci 
przystępowania do tej spółki, 
której udziałowcami mieli zo-
stać tylko Stanisław Baliński 
oraz Artur Osak. Wspólnicy 
mieli zatrudnić dawnych pra-
cowników PGR i wydzierżawić 
majątek tego przedsiębior-
stwa. Agencja Nieruchomości 
Rolnych zorganizowała w Ko-
szalinie przetarg na dzierża-
wę, który łatwo wygrała dar-
skowska spółka. Nikt inny nie 
stanął zresztą do konkursu, bo 
prowadzenie spółki zatrudnia-
jącej kilkadziesiąt osób w la-
tach transformacji systemowej 
i gospodarczej było nie lada 
wyzwaniem(9). 
W ofercie wspólnicy zade-
klarowali chęć zatrudnienia 
wszystkich pracowników Za-
kładu Rolnego w Darskowie 
i folwarku w Gronowie. Spółka 
wykupiła maszyny rolnicze, 
jednocześnie wydzierżawiając 
ziemię i budynki gospodarcze. 
Uzgodniono miesięczny czynsz 
za tę dzierżawę. Podjęto też 
działania, żeby sprywatyzo-
wać budynki z mieszkaniami 
służbowymi, co nastąpiło w la-
tach 1993–19956. 
W taki sposób Darskowo unik-

nęło losu państwowych ma-
jątków ziemskich w innych 
miejscowościach regionu (np. 
Cieszynie, Grabinku, Gudowie, 
Linownie, Starym Worowie 
i wielu innych). Przed dewa-
stacją lub wyprzedażą urato-
wano wszystkie zabudowania 
gospodarcze i środki produk-
cji. Nowa spółka zgodnie 
z ofertą dała pracę wszystkim 
pracownikom PGR z Darsko-
wa i Gronowa, a nieuchronna 
redukcja zatrudnienia nastę-
powała w naturalny sposób 
poprzez odchodzenie na eme-
ryturę(10).  
Spółka rolna w Darskowie ist-
nieje nadal, chociaż zatrudnia 
niewiele osób. We wsi nie ma 
już typowych indywidualnych 
gospodarstw rolniczych. Poza 
pracownikami spółki, rolnic-
twem zajmuje się jedynie kilka 
osób. Nie są to zresztą typowi 
rolnicy, gdyż pracę na roli trak-
tują jako zajęcie uzupełniające 
do innej pracy zawodowej. 
W żadnym domostwie nie ma 
już krów, świń, a bardzo nie-
wiele osób hoduje kury. Po-
wstała na południowym krań-
cu wsi biogazownia nie oferuje 
większej liczby miejsc pracy 
mieszkańcom Darskowa. Żeby 
ją wybudować, zakupiono zie-
mię od darskowskiej spółki 
rolnej, która dostarcza też bio-
masę do biogazowni. Brak per-
spektyw powoduje, że młodzi 
ludzie wyjeżdżają stąd i ukła-
dają swoje życie gdzieś w dale-
kim świecie.

[ Jarosław
 Leszczełowski ]

Fragment książki 
„Historia Darskowa” 

1) Według relacji Stanisława Baliń-
skiego spisanej 3 marca 2017 r. 

2)Tamże
3)Tamże
4)Tamże
5)Tamże
6)Tamże
7)Tamże
8)Tamże
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Biegiem sprinterskim 
w Złocieńcu na osiedlu 
w Budowo w sobotę 
24 czerwca rozpoczę-
liśmy 10 rundę w ra-
mach XXIV Mistrzostw 
Pomorza i Kujaw 
w biegach na orienta-
cję – organizatorem 
był Uczniowski Klub 
Sportowy „Traper” 
Złocieniec i Zachod-
niopomorski Okręgo-
wy Związek Orienta-
cji Sportowej.

 
Uczestnikami zawodów 
byli: UKS Traper, KOS 
BnO Szczecin, Aktywne 
Choszczno, SKARMAT 
Toruń, 1 Brygada Lo-
gistyczna Bydgoszcz, 
UMKS ORKAN Ostróda, 
Borne Sulinowo, 22 ODN 
Bydgoszcz, WKS Śląsk 
Wrocław, WKS Chojnice.
 
Najlepsze wyniki UKS 
Traper Złocieniec 
w biegu sprinterskim – 
pierwszy dzień:
 
- I miejsca kat.K: Magda-
lena Miłaszewicz K10N, 
Alicja Borek K10, Pauli-
na Szczurko K12, Aneta 
Urban K14, Zuzanna 
Gradek K16, Katarzyna 
Maciejewska K18, Alek-
sandra Mazan K20/21,  
Monika Borek K35/40,
- I miejsca kat.M: Paweł 
Miłaszewicz M10N, Ma-
teusz Gradek M10,  Do-
minik Łaszkiewicz M18, 
Szczepan Fiedorowicz 
M35/40,
- II miejsca kat.K: Nadia 
Stempiniewska K10N, 
Wiktoria Włodarczyk 
K10, Hanna Przeszłow-
ska K14, Zuzanna Kmieć 
K16, Patrycja Chrub-
czyńska K18, Martyna 
Macul K20/21,
- II miejsca kat.M: Bar-
tosz Smyk M16, Łukasz 
Szóstak M18,  Łukasz 

Włodarczyk M35/40,
- III miejsca kat.K i M: 
Oliwia Rozperska K10N, 
Paulina Kozieł K18, Bar-
tosz Macul M20/21, 
Drugiego dnia, w nie-
dzielę odbył się bieg kla-
syczny na dystansie 
średnim w Nadleśnic-
twie Sikory.
Najlepsze wyniki UKS 
Traper – bieg klasyczny 
– drugi dzień:
- I miejsca kat.K: Oliwia 
Rozperska K10N, Pauli-
na Szczurko K12, Zuzan-
na Gradek K16, Kata-
rzyna Maciejewska K18, 
Martyna Macul K20/21, 
Monika Borek K35/40,
- I miejsca kat.M: Pa-
weł Miłaszewicz M10N, 
Mateusz Gradek M10,  
Dominik Łaszkiewicz 
M18, Jakub Sawościanik 
M20/21, Szczepan Fie-
dorowicz M35/40,
- II miejsca kat.K i M: 
Magdalena Miłaszewicz 
K10N, Alicja Borek K10, 
Zuzanna Kmieć K16, 
Patrycja Chrubczyń-
ska K18, Beata Gradek 
K35/40, Łukasz Wło-
darczyk M35/40,
- III miejsce: Nadia 
Stempiniewska K10N, 
Hanna Przeszłowska 
K14, Agnieszka Włodar-
czyk K35/40, Bartosz 
Smyk M16, Krzysztof 
Borek M35/40, Jaro-
sław Gradek M45/50
 
Trenerzy UKS Traper: 
Aleksander Burzyński 
i Jarosław Gradek .
 
Razem UKS Traper uzy-
skał: 24 złote medale,  
15 srebrnych medali 
i 9 brązowych.
 
Gratulujemy wspania-
łych wyników.

[UKS TRAPER]

W dniu 13.06.2017r. 
w  Białogardzie od-
były się Mistrzostwa 
Województwa Gimna-
zjalistów (Gimnazja-
da), podczas których 
dobre wyniki osią-
gnęli zawodnicy gim-
nazjów, członkowie 
klubu MKS „Junior” 
Złocieniec.

Wyniki zawodników MKS 
„Junior” Złocieniec

I m – oszczep – 52,80 m 
Szpytma Jan

I m – dysk – 46 m Brzo-
zowski Hubert

II m – oszczep – 37,70 m 
Kalinowska Kornelia

III m – 100 m – 11,88 sek 
Surzyn Mateusz

17.06.2017 Miting Kwali-
fikacyjny– Białogard

II m – oszczep – 61,64 
r.życ Smyk Szymon (800)

II m – oszczep – 56,12 

r.życ Szpytma Jan (700)

III m – 200- 24,16 r.życ 
Surzyn Michał

III m – 100- 11,13 r.życ 
Surzyn Michał

 [MKS "Junior]

Sprawozdanie Mariana z tras biegania od marca do czerwca

MARZEC

Kołobrzeg Bieg 
Zaślubin 15 km 

4 miejsce
Czarnobór  10 km - 

2 miejsce
Golub Dobrz. M. P 

Weteranów 10 km - 
4 miejsce

KWIECIEŃ

Jastrowie- 10 km 
2 miejsce

Świdwin 5km 
1 miejsce

Szczecinek 10km 
 2 miejsce

MAJ

Resko - 10 km 
1 miejsce

Borne Sulinowo 5 
km 1 miejsce

Połczyn Zdrój 10 
km 1 miejsce
Chodzież 5 km 

2 miejsce
Człuchów 10 km 

1 miejsce

CZERWIEC 

Świdwin 10 KM  
1 miejsce

Karlino Bieg Papie-
ski 15 km 
2 miejsce

Stargard Bieg Nocny 
10km 3 miejsce

Świdwin Run Park 
5km 1 miejsce

Sukcesy zawodników MKS „Junior” na Mistrzostwach Województwa w Białogardzie

Mityng lekkoatletyczny - relacja

W mityngu lekkoatle-
tycznym zorganizowa-
nym przez MKS "Ju-
nior Złocieniec", który 
odbył się w sobotę 24 
czerwca br. na  Stadio-
nie Miejskim w Zło-
cieńcu, udział wzięło 
220 zawodników z 19 
klubów sportowych. 
Co ciekawe, podczas 
zawodów ustanowio-
no ponad 60 rekordów 
życiowych, a sześć osób 
poprawiło obowiązują-
ce do tej pory rekordy 
złocienieckiej areny.

Wyniki przedstawiają 
się następująco:
KOBIETY:
- Rzut Dyskiem (0,75 kg) 
– Sandra WOLDT (GULKS 
Barwice) – 33,53 metra
- 3000 metrów chód – 
Agata Piekarz (MKS Her-
mes Gryfino) – 14:45,04 
minuty
- 800 metrów – Aleksan-
dra Majewska (KL Bałtyk 
Koszalin) – 2:18,75 mi-
nuty
MĘŻCZYŹNI:
- Rzut Oszczepem (800 
g) – Szymon Smyk (MKS 
Junior Złocieniec) – 
59,24 metra
- Skok Wzwyż – Piotr 
Oleszczyszyn (MKS 
Hermes Gryfino) - 1,90 
metra
- 800 metrów - Jakub 

Wolender (RAZ Szcze-
cin) – 1:56,53 min

Tych rekordów mogłoby 
być oczywiście więcej, 
gdyby pogoda przypo-
minała bardziej letnią 
niż jesienną, ale i tak nie 
można narzekać, gdyż 
lekkoatleci stworzyli 
piękne widowisko, uzy-
skując wyniki gwaran-
tujące udział w Mistrzo-
stwach Polski (w swoich 
kategoriach wiekowych). 
Na trybunach pojawiła 
się również grupa kibi-
ców z naszego miasta, 
a jak wiadomo nie ma to 
jak wsparcie od najbliż-
szych. Na kolejne lek-
koatletyczne zmagania 
w Złocieńcu będziemy 
musieli czekać aż do 16 

września, ale już teraz 
zapraszamy na stadion 
wszystkich sympatyków 
KróloweJ Sportu!

MKS Junior Złocieniec 
składa serdeczne podzię-
kowania osobom, które 
wsparły organizację mi-
tyngu 24.06.2017 r. :

• Andrzej Tobiasz - 
„Czeko” Złocieniec
• Paweł Wilk – Cukiernia 
przy ul. 5 marca
• Lokalna Organizacja 
Turystyczna Pojezierza 
Drawskiego w Złocieńcu
• Marcin Stoiński - 
„Global Machinery”

 

     [MKS „Junior]

UKS Traper Złocieniec 
organizatorem kolejnych rund 
w ramach XXIV Mistrzostw Pomorza i Kujaw w BnO

Nowa władza 
w MKS OLIMP 

ZLOCIENIEC

W dniu 12 lipca 2017 r. 
na Stadionie Miejskim 
w sali konferencyjnej od-
było się walne zebranie 
sprawozdawczo - wy-
borcze stowarzyszenia 
MKS Olimp Złocieniec.  
Wśród zaproszonych go-
ści byli m.in. Burmistrz 
Złocieńca Krzysztof ZA-
CHARZEWSKI, zastępca 
burmistrza Natan FIU-
TOWSKI oraz Prezes Ko-
szalińskiego Okręgowe-
go Związku Piłki Nożnej 
Grzegorz MACIEJASZ. 

Wśród poruszanych 
spraw, oprócz sprawoz-
dania z dwuletniej dzia-

łalności kadencji zarządu 
była również kwestia wy-
boru nowych władz klubu 
MKS Olimp Złocieniec. 
I tak w wyniku głosowa-
nia nowym prezesem 
MKS Olimp Złocieniec 
został Michał BART-
KUS. Do składu zarządu 
weszli ponadto: Wiesław 
BURKIEWICZ, Patryk 
KRAJEWSKI, Paweł JA-
BŁOŃSKI, Jarosław JAŚ-
KIEWICZ, Patryk MORYC 
oraz Stanisław CHMIE-
LEWSKI. W części koń-
cowej zebrania podzię-
kowano ustępującemu 
p. Antoniemu GADZI-
NIE, za wysiłek włożo-

ny w powadzenie klubu  
w przeciągu dwóch ostat-
nich lat, a nowo wybra-
nemu prezesowi życzono 
przede wszystkim wy-
trwałości w działaniu. 
Michał BARTKUS, pod-
czas swojego wystąpienia 
oświadczył, że jest świa-
domy odpowiedzialności 
z jaką przyszło mu się 
zmierzyć. Wraz z pomocą 
kolegów z Zarządu a także 
przede wszystkim przy-
chylności władz miasta, 
chce dążyć wspólnymi si-
łami do aktywnego dzia-
łania na rzecz rozwoju 
złocienieckiegoklubu.

[MKS OLIMP]
Michał BARTKUS 

PREZES MKS OLIMP
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Biegiem sprinterskim 
w Złocieńcu na osiedlu 
w Budowo w sobotę 
24 czerwca rozpoczę-
liśmy 10 rundę w ra-
mach XXIV Mistrzostw 
Pomorza i Kujaw 
w biegach na orienta-
cję – organizatorem 
był Uczniowski Klub 
Sportowy „Traper” 
Złocieniec i Zachod-
niopomorski Okręgo-
wy Związek Orienta-
cji Sportowej.

 
Uczestnikami zawodów 
byli: UKS Traper, KOS 
BnO Szczecin, Aktywne 
Choszczno, SKARMAT 
Toruń, 1 Brygada Lo-
gistyczna Bydgoszcz, 
UMKS ORKAN Ostróda, 
Borne Sulinowo, 22 ODN 
Bydgoszcz, WKS Śląsk 
Wrocław, WKS Chojnice.
 
Najlepsze wyniki UKS 
Traper Złocieniec 
w biegu sprinterskim – 
pierwszy dzień:
 
- I miejsca kat.K: Magda-
lena Miłaszewicz K10N, 
Alicja Borek K10, Pauli-
na Szczurko K12, Aneta 
Urban K14, Zuzanna 
Gradek K16, Katarzyna 
Maciejewska K18, Alek-
sandra Mazan K20/21,  
Monika Borek K35/40,
- I miejsca kat.M: Paweł 
Miłaszewicz M10N, Ma-
teusz Gradek M10,  Do-
minik Łaszkiewicz M18, 
Szczepan Fiedorowicz 
M35/40,
- II miejsca kat.K: Nadia 
Stempiniewska K10N, 
Wiktoria Włodarczyk 
K10, Hanna Przeszłow-
ska K14, Zuzanna Kmieć 
K16, Patrycja Chrub-
czyńska K18, Martyna 
Macul K20/21,
- II miejsca kat.M: Bar-
tosz Smyk M16, Łukasz 
Szóstak M18,  Łukasz 

Włodarczyk M35/40,
- III miejsca kat.K i M: 
Oliwia Rozperska K10N, 
Paulina Kozieł K18, Bar-
tosz Macul M20/21, 
Drugiego dnia, w nie-
dzielę odbył się bieg kla-
syczny na dystansie 
średnim w Nadleśnic-
twie Sikory.
Najlepsze wyniki UKS 
Traper – bieg klasyczny 
– drugi dzień:
- I miejsca kat.K: Oliwia 
Rozperska K10N, Pauli-
na Szczurko K12, Zuzan-
na Gradek K16, Kata-
rzyna Maciejewska K18, 
Martyna Macul K20/21, 
Monika Borek K35/40,
- I miejsca kat.M: Pa-
weł Miłaszewicz M10N, 
Mateusz Gradek M10,  
Dominik Łaszkiewicz 
M18, Jakub Sawościanik 
M20/21, Szczepan Fie-
dorowicz M35/40,
- II miejsca kat.K i M: 
Magdalena Miłaszewicz 
K10N, Alicja Borek K10, 
Zuzanna Kmieć K16, 
Patrycja Chrubczyń-
ska K18, Beata Gradek 
K35/40, Łukasz Wło-
darczyk M35/40,
- III miejsce: Nadia 
Stempiniewska K10N, 
Hanna Przeszłowska 
K14, Agnieszka Włodar-
czyk K35/40, Bartosz 
Smyk M16, Krzysztof 
Borek M35/40, Jaro-
sław Gradek M45/50
 
Trenerzy UKS Traper: 
Aleksander Burzyński 
i Jarosław Gradek .
 
Razem UKS Traper uzy-
skał: 24 złote medale,  
15 srebrnych medali 
i 9 brązowych.
 
Gratulujemy wspania-
łych wyników.

[UKS TRAPER]

W dniu 13.06.2017r. 
w  Białogardzie od-
były się Mistrzostwa 
Województwa Gimna-
zjalistów (Gimnazja-
da), podczas których 
dobre wyniki osią-
gnęli zawodnicy gim-
nazjów, członkowie 
klubu MKS „Junior” 
Złocieniec.

Wyniki zawodników MKS 
„Junior” Złocieniec

I m – oszczep – 52,80 m 
Szpytma Jan

I m – dysk – 46 m Brzo-
zowski Hubert

II m – oszczep – 37,70 m 
Kalinowska Kornelia

III m – 100 m – 11,88 sek 
Surzyn Mateusz

17.06.2017 Miting Kwali-
fikacyjny– Białogard

II m – oszczep – 61,64 
r.życ Smyk Szymon (800)

II m – oszczep – 56,12 

r.życ Szpytma Jan (700)

III m – 200- 24,16 r.życ 
Surzyn Michał

III m – 100- 11,13 r.życ 
Surzyn Michał

 [MKS "Junior]

Sprawozdanie Mariana z tras biegania od marca do czerwca

MARZEC

Kołobrzeg Bieg 
Zaślubin 15 km 

4 miejsce
Czarnobór  10 km - 

2 miejsce
Golub Dobrz. M. P 

Weteranów 10 km - 
4 miejsce

KWIECIEŃ

Jastrowie- 10 km 
2 miejsce

Świdwin 5km 
1 miejsce

Szczecinek 10km 
 2 miejsce

MAJ

Resko - 10 km 
1 miejsce

Borne Sulinowo 5 
km 1 miejsce

Połczyn Zdrój 10 
km 1 miejsce
Chodzież 5 km 

2 miejsce
Człuchów 10 km 

1 miejsce

CZERWIEC 

Świdwin 10 KM  
1 miejsce

Karlino Bieg Papie-
ski 15 km 
2 miejsce

Stargard Bieg Nocny 
10km 3 miejsce

Świdwin Run Park 
5km 1 miejsce

Sukcesy zawodników MKS „Junior” na Mistrzostwach Województwa w Białogardzie

Mityng lekkoatletyczny - relacja

W mityngu lekkoatle-
tycznym zorganizowa-
nym przez MKS "Ju-
nior Złocieniec", który 
odbył się w sobotę 24 
czerwca br. na  Stadio-
nie Miejskim w Zło-
cieńcu, udział wzięło 
220 zawodników z 19 
klubów sportowych. 
Co ciekawe, podczas 
zawodów ustanowio-
no ponad 60 rekordów 
życiowych, a sześć osób 
poprawiło obowiązują-
ce do tej pory rekordy 
złocienieckiej areny.

Wyniki przedstawiają 
się następująco:
KOBIETY:
- Rzut Dyskiem (0,75 kg) 
– Sandra WOLDT (GULKS 
Barwice) – 33,53 metra
- 3000 metrów chód – 
Agata Piekarz (MKS Her-
mes Gryfino) – 14:45,04 
minuty
- 800 metrów – Aleksan-
dra Majewska (KL Bałtyk 
Koszalin) – 2:18,75 mi-
nuty
MĘŻCZYŹNI:
- Rzut Oszczepem (800 
g) – Szymon Smyk (MKS 
Junior Złocieniec) – 
59,24 metra
- Skok Wzwyż – Piotr 
Oleszczyszyn (MKS 
Hermes Gryfino) - 1,90 
metra
- 800 metrów - Jakub 

Wolender (RAZ Szcze-
cin) – 1:56,53 min

Tych rekordów mogłoby 
być oczywiście więcej, 
gdyby pogoda przypo-
minała bardziej letnią 
niż jesienną, ale i tak nie 
można narzekać, gdyż 
lekkoatleci stworzyli 
piękne widowisko, uzy-
skując wyniki gwaran-
tujące udział w Mistrzo-
stwach Polski (w swoich 
kategoriach wiekowych). 
Na trybunach pojawiła 
się również grupa kibi-
ców z naszego miasta, 
a jak wiadomo nie ma to 
jak wsparcie od najbliż-
szych. Na kolejne lek-
koatletyczne zmagania 
w Złocieńcu będziemy 
musieli czekać aż do 16 

września, ale już teraz 
zapraszamy na stadion 
wszystkich sympatyków 
KróloweJ Sportu!

MKS Junior Złocieniec 
składa serdeczne podzię-
kowania osobom, które 
wsparły organizację mi-
tyngu 24.06.2017 r. :

• Andrzej Tobiasz - 
„Czeko” Złocieniec
• Paweł Wilk – Cukiernia 
przy ul. 5 marca
• Lokalna Organizacja 
Turystyczna Pojezierza 
Drawskiego w Złocieńcu
• Marcin Stoiński - 
„Global Machinery”

 

     [MKS „Junior]

UKS Traper Złocieniec 
organizatorem kolejnych rund 
w ramach XXIV Mistrzostw Pomorza i Kujaw w BnO

Nowa władza 
w MKS OLIMP 

ZLOCIENIEC

W dniu 12 lipca 2017 r. 
na Stadionie Miejskim 
w sali konferencyjnej od-
było się walne zebranie 
sprawozdawczo - wy-
borcze stowarzyszenia 
MKS Olimp Złocieniec.  
Wśród zaproszonych go-
ści byli m.in. Burmistrz 
Złocieńca Krzysztof ZA-
CHARZEWSKI, zastępca 
burmistrza Natan FIU-
TOWSKI oraz Prezes Ko-
szalińskiego Okręgowe-
go Związku Piłki Nożnej 
Grzegorz MACIEJASZ. 

Wśród poruszanych 
spraw, oprócz sprawoz-
dania z dwuletniej dzia-

łalności kadencji zarządu 
była również kwestia wy-
boru nowych władz klubu 
MKS Olimp Złocieniec. 
I tak w wyniku głosowa-
nia nowym prezesem 
MKS Olimp Złocieniec 
został Michał BART-
KUS. Do składu zarządu 
weszli ponadto: Wiesław 
BURKIEWICZ, Patryk 
KRAJEWSKI, Paweł JA-
BŁOŃSKI, Jarosław JAŚ-
KIEWICZ, Patryk MORYC 
oraz Stanisław CHMIE-
LEWSKI. W części koń-
cowej zebrania podzię-
kowano ustępującemu 
p. Antoniemu GADZI-
NIE, za wysiłek włożo-

ny w powadzenie klubu  
w przeciągu dwóch ostat-
nich lat, a nowo wybra-
nemu prezesowi życzono 
przede wszystkim wy-
trwałości w działaniu. 
Michał BARTKUS, pod-
czas swojego wystąpienia 
oświadczył, że jest świa-
domy odpowiedzialności 
z jaką przyszło mu się 
zmierzyć. Wraz z pomocą 
kolegów z Zarządu a także 
przede wszystkim przy-
chylności władz miasta, 
chce dążyć wspólnymi si-
łami do aktywnego dzia-
łania na rzecz rozwoju 
złocienieckiegoklubu.

[MKS OLIMP]
Michał BARTKUS 

PREZES MKS OLIMP
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KULKI, KULKI I PO KULKACH ...
Otwarty Turniej Rekreacyjny 
w boule dubletów „Złocieniec-
ka Petanque” już za nami! 12 
par bawiło się i rywalizowa-
ło sportowo ze sobą w Boule 
w sobotnie przedpołudnie na 
Orliku przy Gimnazjum Nr 1 
w Złocieńcu. Kierownikiem za-
wodów był p. Leszek Modrza-
kowski, a Sędzią głównym p . 
Krzysztof Baran.

Pogoda dopisała (nie pada-
ło!), humory uczestników też, 
emocje sportowe zostały wy-
zwolone, a rezultaty tej aktyw-

ności fizycznej są następujące: 
I miejsce zajęła para p. „UM” 
pp. Paweł Jabłoński i Ireneusz 
Sabat, którzy otrzymali Puchar 
przechodni i „dyplom - bon” 
na zorganizowanie następne-
go turnieju.
Pierwsze cztery dublety, za 
zajęcie miejsc I-IV, otrzymały 
w nagrodę akcesoria do gry 
w Boule, a wszyscy pozostali 
uczestnicy turnieju otrzymali 
nagrody pocieszenia – złocie-
nieckie gadżety promocyjne.
W konkursie specjalnym – na 
celność rzutu o „Złotą świnkę”  

zwyciężył p. Michał Osipiak.
Sponsorami turnieju, którzy 
ufundowali nagrody i poczę-
stunek dla uczestników oraz 
przybyłych kibiców byli: Gmi-
na Złocieniec (dodatkowe po-
dziękowania dla pracowników 
Ref. promocji i rozwoju za 
wsparcie logistyczne) oraz Za-
kład Wodociągów i Kanalizacji 
Sp. z o.o w Złocieńcu.

Do zobaczenia na następ-
nym Turnieju!

[UMZłocieniec]

Biegiem sztafeto-
wym w Parku Kultu-

ry Powsin zakończono 
w niedzielę 18 czerwca 
tegoroczny Puchar Naj-
młodszych w Biegach na 
Orientację. Trwał on od 
piątku 16 czerwca, gdzie 
rozpoczęto rywalizacje 
biegiem sprinterskim, 
w którym uczestniczyło 
ponad 400 dzieci. Trasy 
poprowadzone zostały po 
typowym ursynowskim 
osiedlu z nieregularną 
zabudową oraz po przy-
legającym do niego Parku 
Odkrywców Polskich.

Najlepsze wyniki UKS Traper 
ze Złocieńca w biegu sprinter-
skim

- II miejsce: Gradek Zuzan-
na K14

- V miejsce: Włodarczyk 
Wiktoria K10, Urban Aneta 
K13

- VIII miejsce: Miłaszewicz 
Magdalena K10

- IX miejsce Szczurko Pauli-
na K12

Drugiego dnia, w sobotę od-
były się biegi klasyczne, wy-
magające trasy poprowadzone 
po terenie hipodromu w Starej 
Miłosnej oraz w okolicznym 
lesie pozwoliły wyłonić naj-
lepszych i najszybszych za-

wodników w klasycznym BnO.

Wyniki UKS Traper najlepsze 
wyniki – bieg klasyczny:

- II miejsce: Borek Alicja 
K10, Urban Aneta K13, 
Udycz Jonasz M13

- III miejsce: Gradek Mate-
usz K10

- IX miejsce: Włodarczyk 
Wiktoria K10, Szczurko 
Paulina K12

Trzeciego dnia w niedzielę 
cały cykl zakończono biegami 
sztafetowymi, w których UKS 
Traper uzyskał:

- II miejsce sztafeta w skła-
dzie: Przeszłowska Han-
na, Urban Aneta, Gradek 
Zuzanna

- V miejsce sztafeta w skła-
dzie: Miłaszewicz Magda-
lena, Borek Alicja, Włodar-
czyk Wiktoria K10

Należą się wielkie gratulację 
wszystkim sportowcom za 
wielki wysiłek i wytrwałość 
podczas zawodów, a trenerom 
p. A. Burzyńskiemu i J.Gradko-
wi życzymy dalszych sukce-
sów klubu i tak dzielnych za-
wodników.

[ UKS TRAPER]

MKS Olimp Złocieniec zostaje 
w Koszalińskiej Klasie Okrę-
gowej.Koszaliński Okręgowy 
Związek Piłki Nożnej w dniu 
07.07.2017 na swojej stronie 
internetowej zamieścił infor-
mację, że Bałtyk II Koszalin 
wycofuje się z rozgrywek Ko-
szalińskiej Klasy Okręgowej 
(drużyna w sezonie 2017 / 
2018 nie zostanie zgłoszona 
do żadnych rozgrywek). 

Zatem w Koszalińskiej Klasie 
Okręgowej utrzymuje się Olimp 
Złocieniec, który w sezonie 
2016 / 2017 zajął 13 miejsce 
w tabeli. Ta informacja ozna-
cza, że w końcu po paru latach 
doczekamy się derbowego me-
czu z zespołem z sąsiedniego 
miasteczka Drawą Drawsko 
Pom. A tymczasem zapraszamy 
na pierwszy sparing drużyny 
seniorskiej z Gromem Giży-

no, który odbędzie się w dniu 
23.07.2017r. 

Wszystkie mecze odbędą 
się w Złocieńcu, godziny 
będą podawane na stro-
nie  facebookowej klubu  

@MKSOLIMPZLOCIE-
NIEC.
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Nikola Żelazek w finale 
„TAG FÜR TAG”

W dniu 9 lipca br. w koście-
le  św. Józefa w Kosobu-
dach odbyła się msza św. 
podczas której poświęco-
no tablicę upamiętniającą 
ofiary mordu wołyńskiego. 
Fundatorami tablicy pa-
miątkowej są: Stowarzy-
szenie Miłośników Kresów 

Wschodnich oraz Pan Cze-
sław Buca - Zakład Usług 
Pogrzebowych i Nagrobko-
wych. Odsłonięcia tablicy 
dokonał Zbigniew Dykier 
Prezes Koła Polskiego Sto-
warzyszenia Diabetyków 
w Złocieńcu.

[UM ZŁOCIENIEC]

OFIAROM RZEZI WOŁYŃSKIEJ

"MOJE MIASTO - MIASTO MOICH MARZEŃ" - 

wspólne malowanie baneru
W sobotę 1 lipca nad-
szedł czas na ostatni 
etap projektu "Moje 
miasto - miasto mo-
ich marzeń" - wspól-
ne malowanie bane-
ru.

W projekcie wzięło 
udział 7 osób, które 

pod okiem instruktor-
ki Agnieszki Świerczek 
przez kilka dni uczyły 
się projektowania, pla-
nowania oraz przygo-
towywały się do reali-
zacji swojego pomysłu. 
Efektem finalnym jest 
ogromny baner przed-
stawiający to, co podo-
ba się w Złocieńcu oraz 

o czym marzą twórcy 
prac. Gotowe dzieło, gdy 
tylko wyschnie, zawi-
śnie na ścianie Urzędu 
Miejskiego (na początku 
przyszłego tygodnia). 
Projekt "Moje miasto - 
miasto moich marzeń" 
realizowany jest w ra-
mach opracowywanego 
przez gminę Programu 

Rewitalizacji dla Gminy-
Złocieniec.

Tekst: Magda Owczarek, 
foto: A. Świerczek

# SUKCES

Od 17 lipca jest czynna 
kasa na dworcu PKP 
w Złocieńcu

GODZINY OTWARCIA

poniedziałek -piątek
godz. 4:55 do 16:45

Sobota 6:50 – 16:45

Niedziela 16:00 – 19:45

Zapraszamy Was WSZYSTKICH 
do udziału w naszej paradzie 
z okazji Święta Drawy. Dnia 29 
lipca o godzinie 19:00 ruszamy 
głośno i kolorowo z Placu 3 Maja 
do Amfiteatru. Projekt “Parada - 
Bestiariusz Drawy” realizowany 
jest w ramach opracowywanego 
przez gminę Programu Rewita-
lizacji dla Gminy Złocieniec.

Motywem przewodnim tegorocz-
nej parady jest Bestiariusz Drawy 
– czyli wszystko co żyje naprawdę 
lub na niby w okolicach rzeki Dra-
wy. Zapraszamy zatem wszystkie 
grupy ze Złocieńca – sportowe, 
taneczne, muzyczne, plastycz-
ne, kucharskie, wędkarskie, sa-
mochodowe i piesze, kosmiczne 

i podziemne, młode 
i starsze – oraz indy-
widualnie wszystkich 
mieszkańców Zło-
cieńca do włączenia 
się w naszą paradę 
i zaprezentowania 
siebie i swoich talen-
tów. Zgłaszajcie się do 
ZOK w Złocieńcu lub 
do koordynatora Ma-
ciek Łukaszewicz +48 
694 599 731, parada.
zok@gmail.com

A przygotowując się do tego nie-
zwykłego wydarzenia zapraszamy 
wszystkich chętnych na warsztaty 
z robienia strojów i nauki tańców-
bestii:

14 lipca godz. 11:00 -14:00   
Stwory i potwory - w poszuki-
waniu inspiracji Sala Widowi-
skowa ZOK, ul. Wolności 6

Przegląd zwierząt żyjących w do-
linie rzeki Drawy oraz stworów 
mitycznych, artystycznych i auten-

tycznych oraz przygotowanie pro-
jektów kostiumów
Nauka tańców bestii
21 lipca godz. 11:00 -14:00   Płe-
twy, łuski i ogony - przygotowa-
nie kostiumów Sala Widowisko-
wa ZOK, ul. Wolności 6
Co kto może: szycie, klejenie, le-
pienie, mocowanie, plecenie itd. 
kostiumów z materiałów nieoczy-
wistych.
Nauka tańców bestii
Projekt “Parada - Bestiariusz Dra-
wy” realizowany jest w ramach 
opracowywanego przez gminę Pro-
gramu Rewitalizacji dla Gminy Zło-
cieniec.

Nikola Żelazek z kla-
sy II b LO w ZSP „An-
dersa” w Złocieńcu 
znalazła się w gronie 
finalistów IX ogólno-
polskiego konkursu 
językowego na nie-
mieckojęzyczną kart-
kę z pamiętnika „Tag 
für Tag” organizowa-
nego przez Szkołę Ję-
zyków Obcych Glossa.

 
Celem konkursu jest zaan-
gażowanie uczniów szkół 
ponadpodstawowych – 
gimnazjów i liceów z całej 
Polski do prowadzenia co-
dziennych notatek - pamięt-

nika w języku niemieckim 
i tym samym zachęcenie ich 
do używania tego języka na 
co dzień, także poza mura-
mi szkoły. Tematyka kon-
kursu jest w dużym stopniu 
dowolna. Głównym bohate-
rem pamiętnika może być 
autor, ale także osoba fik-
cyjna. Nasza uczennica 
przedstawiła trzymającą 
w napięciu historię młodej 
kobiety, która odsiadując 
wyrok w więzieniu prze-
chodzi wewnętrzną prze-
mianę.

Gratulujemy Nikoli i ży-
czymy dalszych sukcesów

Bestie! Stwory! i Potwory!
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Piątek 23 czerwca był dniem szczegól-
nym, nie tylko ze względu na zakończenie 
roku szkolnego - nad jeziorem Maleszewo 
przy ul Śląskiej spotkaliśmy się by świę-
tować Noc Kupały. Choć pogoda wbrew 
wszystkim prognozom nie dopisała (było 
deszczowo i mokro), atmosfera była gorą-
ca i bardzo słoneczna, za sprawą naszych 
gości - Teatr Ewolucji Cienia z Poznania, 
Rycerzy Grodu Sokoła ze Złocieńca oraz 

zespołu Incydent. Obóz średniowieczny 
oraz pokazy walk rycerzy cieszyły się za-
interesowaniem nie tylko dzieci, ale i do-
rosłych, ciekawych ile może ważyć miecz 
czy zbroja. Wspaniały spektakl o miłości 
dwornej Fin Amor wprowadził nas w kli-
mat Sobótkowy, a nocny koncert zespołu 
Incydent porwał mieszkańców do tańca.

[ZOK]

Noc Kupały  w Złocieńcu

# OFERTY PRACY

W dniu 29 czerwca 2017r. odbyła 
się uroczystość ponownego po-
święcenia Kościoła p.w. Świętych 
Apostołów Piotra i Pawła  w Dar-
skowie. Mszy świętej z obrzędem 
poświęcenia świątyni przewod-
niczył  biskup Paweł Cieślik. Po 
latach remontu, znowu możemy 
podziwiać piękno tej urokliwej 
świątyni,  wybudowanej pod ko-
niec XVIII w. w stylu rokokowym.  

Oprawę muzyczną mszy świę-
tej wzbogacił chór „Canto Libero” 
z Drawska Pomorskiego oraz Zespół 
Śpiewaczy "Darskowiacy", który wi-
tał przybyłych gości, wśród których 
znaleźli się m.in. Starosta Drawski 
Stanisław Kuczyński, Burmistrz Zło-

cieńca Krzysztof Zacharzewski, Prze-
wodniczący RM w Złocieńcu Miro-
sław Kacianowski. Nie zabrakło także 
parafian ze Złocieńca, którzy przybyli 
na uroczystość pielgrzymką pieszą. 
Swoją obecnością zaszczyciły także 
mama i siostra księdza proboszcza 
Wiesława Hnatejki.

Uroczystość była takze wspaniałą 
okazją do promocji książki autorstwa 
Jarosława Leszczełowskiego „Histo-
ria Darskowa”, uczestnicy mogli ją 
kupić i otrzymać autograf autora na 
„obfitym” poczęstunku zorganizo-
wanym w świetlicy wiejskiej przez 
mieszkańców Darskowa.

[UM ZŁOCIENIEC]

Poświęcenie Kościoła w Darskowie

Brygadzista

Tokarz

STM Sp. z o.o.
Ul. Piaskowa 12
78-520 Złocieniec
e-mail: rekrutacja@stm-pack.com

STM Sp. z o.o.
Ul. Piaskowa 12
78-520 Złocieniec
e-mail: rekrutacja@stm-pack.com

STM Sp. z o.o.
Ul. Piaskowa 12
 tel. 94 36 71 471
e-mail: rekrutacja@stm-pack.com

STM Sp. z o.o.
Ul. Piaskowa 12
 tel. 94 36 71 471
e-mail: rekrutacja@stm-pack.com

Zespół Szkół w Złocieńcu
Ul. Czwartaków 2
 tel. 94 36 70 450
e-mail: zs.zlocieniec@o2.p

Zespół Szkół w Złocieńcu
Ul. Czwartaków 2
78-520 Złocieniec
e-mail: zs.zlocieniec@o2.pl

Zespół Szkół w Złocieńcu
Ul. Czwartaków 2
 tel. 94 36 70 450
e-mail: zs.zlocieniec@o2.pl

Frezer

Pracownik ds. zakupów produkcyjnych

Asystent nauczyciela w klasach I-III

Nauczyciel historii

Nauczyciel geografii

 więcej informacji znajdziesz na :
 www.pupdrawsko.pl
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Żeby ławki nie były puste

Po długiej podróży i zakwa-
terowaniu harcerki mo-
gły już korzystać z pierw-
szych atrakcji ,,Grunwaldu”. 
W czasie wędrówek zloto-
wych miały okazję prze-
nieść się wehikułem czasu 
do różnych epok i poznać 
piękno pól grunwaldzkich. 
Chwilom refleksji sprzyjały 
apele pamięci, w czasie któ-
rych wspominano ważnych 
dla harcerzy instruktorów 
i rycerzy. Ogniska skłania-
jące do refleksji, na których 
można było lepiej poznać 
siebie samego i innych, po-
zostaną na długo w pamięci 
uczestniczek. Możliwość peł-
nienia służby dał Apel Grun-
waldzki, na którym harcerze 
i harcerki swoją obecnością 
pokazali, że są wdzięczni 
wszystkim, którzy walczyli 
o wolność i niepodległość 

Polski. W czas średniowiecz-
nych zwyczajów przeniosły 
nas stroje uczestników Zlotu 
oraz nieopodal rozbita wio-
ska rycerska. Kluczowym 
momentem była insceniza-
cja Bitwy pod Grunwaldem 
z 1410. Zmagania pasjona-
tów rycerstwa z Polski i za-
granicy, którzy starali się jak 
najwierniej oddać wszystko, 
co działo się podczas wal-
ki, były imponujące. Jednak 
od dawna wiadomo, że har-
cerstwo to również zabawa, 
dlatego czas szaleństwa do-
starczyły koncerty różnych 
zespołów muzycznych oraz 
samych uczestników Zlo-
tu. Imponującą atrakcją był 
Festiwal kolorów, podczas 
którego wszyscy mogli wy-
razić radość rozrzucając wo-
kół kolorowe proszki holi. 
W czasie wędrówki drogą od 
pazia, przez giermka do ry-
cerza druhny zmierzyły się 
z wieloma zadaniami, które 
sprawdziły ich zręczność 
i pracę w grupie. Mogły m.in. 
skorzystać z wizyty w pla-
netarium i muzeum, odwie-
dzić park linowy, strzelać 
z wiatrówki, zrobić własną 
biżuterię i poznać średnio-
wieczne tańce. W czasie 

Jarmarku regionów zapre-
zentowały lokalne tradycje 
i historię miasta. Wielkim 
zainteresowaniem cieszyła 
się legenda o Zajączku Zło-
cieniaszku oraz informacje 
związane z Poligonem Draw-
skim i miejscem działania 2 
Brygady Zmechanizowanej. 
Wiele osób chciało też oczy-
wiście poznać choć trochę 
piękno naszych jezior.Trud-

no w jednym artykule stre-
ścić wszystko co się działo, 
nie sposób też ukazać atmos-
ferę, którą stworzyło ponad 
1200 harcerek i harcerzy, ale 
jedno jest pewne- ta przygo-
da sprawiła, że poszerzyły 
się nasze horyzonty, a wa-
kacje nabrały więcej kolo-
rów. Dziękujemy wszystkim, 
którzy sprawili, że mogliśmy 
być na ,,Grunwaldzie”, świet-

nie się bawić i poznać kolej-
ne wspaniałe osoby. 

Ps. Jeśli jesteś zainteresowa-
ny tym, co działo się na Zlo-
cie, to zapraszamy na naszą 
stronę 27 Drużyna Starszo-
harcerska ,,Peski", na której 
dodamy dokładne relacje.

[27 DSH ,,Pestki”]

PESTKI POD GRUNWALDEM

9 lipca był dla harce-
rek z 27 DSH ,,Pestki” 
początkiem wyjątko-
wej przygody. Sześcio-
osobowy patrol wy-
ruszył pociągiem pod 
osłoną nocy w daleką 
drogę na 46. Ogólno-
polski Zlot Grunwaldz-
ki.

16

Przez lata mobilizowali się 
i zbierali fundusze, żeby 
ich kościół wypiękniał. 
W uroczystość patronów, 
świętych Piotra i Pawła, 
wyremontowaną darskow-
ską świątynię poświecił bp 
Paweł Cieślik.

Wcześniej jednak mieszkańcy 
malutkiego Darskowa solidnie 
przygotowywali się do odpustu.

- To było prawie 6 lat zbierania 
pieniędzy i remontowania ko-
ścioła po kawałku. Zaczęliśmy 
od dachu, a kiedy udało się zre-
alizować prace, odważyliśmy 
się myśleć co dalej. Ludzie wi-
dzieli efekty i chętnie się dokła-
dali - mówi Stanisław Baliński  
opowiadając o szerokim zakre-
sie przeprowadzonych w ko-
ściele prac.

- Ani po remontach nie trzeba 

było specjalnie chodzić i prosić. 
Ludzie przychodzili, bo czuli, 
że tak trzeba. Przecież to ko-
ściół dla nas, dla naszych dzieci 
- wtóruje mu Monika Sinder-
man, młodsza koleżanka z rady 
sołeckiej. Nikogo też specjalnie 
nie trzeba było namawiać do 
przygotowań przed odpustem. 
Tym bardziej, że w tym roku na 
uroczystość patronów kościoła, 
świętych Piotra i Pawła, odwie-
dził ich bp senior Paweł Cieślik, 
który poświęcił na nowo wyre-
montowaną świątynię. Przyby-
ło też kilkudziesięciu gości ze 
złocienieckiego kościoła para-
fialnego.

Na święto kościoła ukazała się 
też książka opowiadająca o hi-
storii Darskowa i fundatorach 
świątyni, którzy spoczywają 
przy wejściu do świątyni. Jej 
autorem jest Jarosław Leszcze-
łowski, historyk-pasjonat i ba-
dacz dziejów regionu. Miesz-
kańcy wsi nie kryją dumy, bo 
troska o kościół mówi też o nich 
samych. Troszczą jednak nie 
tylko o to, żeby był odmalowa-

ny, ale także… wypełniony.
- Mamy wygodne ławki, ale trze-
ba zadbać, żeby nie były puste 
- kiwa głową StanisławpustoBa-
liński.
- Patrząc na inne kościoły, wca-
le nie jest tak źle w Darskowie. 
Wiatr po kościele nie hula, ale 
pewnie, że zawsze chciałoby 
się, żeby było lepiej. Trochę 
brakuje dzieci i młodzieży – 

podkreśla Wiesław Hnatejko 
CR, proboszcz parafii pw. Wnie-
bowzięcia NMP w Złocieńcu, do 
której należy Darskowo i przy-
znaje, że remont kościoła oży-
wił wspólnotę.
- Troska o cegły wyzwoliła po-
czucie bycia Kościołem. Jestem 
pełen nadziei, że to się będzie 
przekładało na życie duchowe. 
Remonty mają sens, kiedy przy-

noszą ożywienie, kiedy tworzą 
wspólnotę - dodaje duszpa-
sterz.  Więcej o kościele w Dar-
skowie w jednym z następnych 
wydań papierowych Gościa Ko-
szalińsko-Kołobrzeskiego.

źródło: www.gosc.pl

KAROLINA
PAWOWSKA



informacje biuletyn informacyjny gminy ZłocieniecZŁOCIENIECKIE KLIMATY/ LIPIEC 2017

Wycieczka Szlakiem Zdobywców Wału Pomorskiego

W dniu 13 czerwca 
uczniowie klasy 4a i 5b 
pod opieką pań Iwony 
Sawościanik, Wiesławy 
Waloryszak, Doroty Mo-
gilewskiej i Wiesławy 
Szuflickiej wzięli udział 
w wycieczce „Szlakiem 
Zdobywców Wału Po-
morskiego”. Wyciecz-
ka była odpowiedzią 
na konkurs ogłoszony 
przez pana burmistrza 
Krzysztofa Zacharzew-
skiego. Uczniowie zgło-
sili projekt konkursowy 
w formie makiety i gry 
planszowej. Przedsta-
wili cele i założenia 
programowe wycieczki, 
które okazały się na tyle 
ciekawe, że zostały po-
parte dofinansowaniem 
kosztów przejazdu.

Wycieczkę rozpoczęto od zwie-
dzania Muzeum Wału Pomor-
skiego, które mieści się w Miro-
sławcu. W salach wystawowych 
znajdują się tam eksponaty 
związane przede wszystkim 
z walkami o Wał Pomorski, ze 
szczególnym zaakcentowa-
niem Mirosławca. Wydarzenia 
te zilustrowane są licznymi 
fotografiami, dokumentami , 
odznaczeniami bojowymi i eks-
pozycją wielu różnych rodza-
jów broni, amunicji, mundurów 
i ekwipunku żołnierskiego. 
Najbardziej wszystkim utkwił 
w pamięci obraz przedstawiają-
cy walki o Mirosławiec, którego 
autorem jest artysta malarz Ste-
fan Garwatowski oraz olbrzy-
mia makieta przedstawiająca 
umocnienia wału i kierunki na-
tarcia wojsk polskich i radziec-
kich. Obok muzeum uczestnicy 
obejrzeli jeszcze ekspozycję 

plenerową, na którą składają 
się działa, czołg i samolot bo-
jowy. Po wykonaniu pamiątko-
wych zdjęć wycieczka ruszy-
ła na podbój zamku Wedlów 
w Tucznie. Tam, pod czujnym 
okiem pracowników Muzeum 
Wału Pomorskiego w Wałczu 
uczniowie zostali zapoznani 
z uzbrojeniem rycerskim. Mo-
gli przymierzyć i zademon-
strować różne rodzaje hełmów 
rycerskich. Stoczyli walkę na 
miecze oraz zademonstrowali 
użycie broni palnej. Co raczej 
dziwne, zajęcia rycerskie podo-
bały się bardzo dziewczętom, 
które mimo znacznego ciężaru 
demonstrowanego uzbrojenia 
świetnie dawały sobie radę.

Dużą atrakcją w Tucznie cieszy-
ła się też fabryka czekolady - fir-
my Ludwig Czekolada. Wszyscy 
chętnie dokonali zakupu słody-
czy i udali się w dalsza drogę na 
tzw. Czarodziejską Górkę. Jest 
to jedno z tajemniczych miejsc 
w Polsce. Rzeczywistość wyda-
je się tam przeczyć wszelkim 
prawom fizyki i zdrowemu roz-
sądkowi. W tym miejscu pan 
kierowca zatrzymał autobus, 
wyłączył silnik i autokar za-
czął wjeżdżać pod całkiem spo-
rą górkę.

Następnie uczestnicy wyciecz-
ki przejechali na teren Ośrod-
ka Przygotowań Olimpijskich 
w Wałczu. Tam spacerkiem, 
choć niektórzy biegiem i w pod-
skokach, jak również pokonując 
różne urządzenia do ćwiczeń, 
udali się leśną ścieżką na je-
zioro Raduń. Tam obserwowali 
wioślarzy i kajakarzy, trenu-
jących przed kolejnymi zawo-
dami. Atrakcją pobytu w tym 
miejscu był spacer wiszącym 

mostem przerzuconym przez 
jezioro. Chybotliwym krokiem 
wszyscy przeszli na drugą stro-
nę i z powrotem , próbując mo-
stpustorozkołysać.
Kolejnym punktem wyciecz-
ki była krótka wizyta na naj-
większym na Wale Pomorskim 
cmentarzu wojskowym, gdzie 
znajdują się groby prawie 6 
tysięcy żołnierzy, poległych 
w walkach na tym terenie. Była 
to dla wszystkich chwila zadu-
my o tych, którzy oddali życie, 
byśmy my mogli żyć w wol-
nej Polsce.

Ostatnim miejscem był pobyt 
na terenie Muzeum Wału Po-
morskiego w Wałczu. Tam obok 
zwiedzania obiektów muzeal-
nych wszyscy przeszli szkolenie 
„Poznaj koszary, zostań żołnie-
rzem”. Dużo energii wykrze-

sała z uczestników musztra, 
podczas której poznali podsta-
wowe zwroty i maszerowanie. 
Zapoznani zostali z elementami 
żołnierskiego umundurowania 
i jego wyposażeniem. Uczyli się 
rzucać granatem, ale również 
przeprowadzono saperski kon-
kurs między poszczególnymi 
kompaniami. Panie wychowaw-
czynie były pełne podziwu dla 
karności i posłuszeństwa mło-
dych rekrutów, którym choć 
myliła się strona lewa z prawą, 
starali się właściwie wykony-
wać wszystkie polecenia do-
wódcy.

Wycieczka zakończyła się ogni-
skiem z kiełbaskami oraz za-
kupami w militarnym sklepie. 
Nieco zmęczeni, ale w dobrych 
nastrojach wszyscy bezpiecznie 
wrócili do domu. Czując jednak 

lekki niedosyt uczniowie zgod-
nie stwierdzili, że chcą tam 
jeszcze wrócić i obejrzeć to, cze-
go do końca nie udało się obej-
rzeć ze względu na brak czasu. 
W tym miejscu dziękujemy 
panu burmistrzowi za wspania-
ły konkursowy pomysł, dzięki 
któremu uczestnicy wycieczki 
mogli przeżyć taką inną, cie-
kawą i niepowtarzalną lekcję, 
nie tylko historii ale i przyrody. 
Już teraz potrafią powiedzieć, 
dlaczego jedna z ulic w naszym 
mieście nosi nazwę Zdobyw-
ców Wału Pomorskiego.

Uczniowie i nauczyciele dzięku-
ją Panu Burmistrzowi Krzysz-
tofowi Zacharzewskiemu za 
umożliwienie zorganizowa-
nia wycieczki.

[IWONA SAWOŚCIANIK]

Uniwersytet Wileński im. Stefana 
Batorego został założony przez 
Króla Polskiego w 1579r. Akademia 
i Uniwersytet Wileński powsta-
ły po przekształceniu kolegium 
jezuickiego. Największy rozkwit 
uczelni i wpływ na krzewienie Kul-
tury Kresowej przypada na I - szą 
połowę XVII w. Pierwszą „ Historię 
Litwy” w owym czasie napisał pol-
ski teolog Wojciech Wijuk  - Koja-
łowicz. Na uczelni powstał  popu-
larny w całej Europie podręcznik 
logiki napisany przez Marcina Śmi-
gielskiego. Z Uniwersytetem Wi-
leńskim  nierozerwalnie związana 
jest działalność wybitnych profe-
sorów i absolwentów. Jednymi z 
pierwszych rektorów byli: Piotr 
Skarga i Jakub Wujek. Wykadow-

cami byli profesorowie: Franciszek 
Bohomolec, Adam Naruszewicz, 
Marcin Poczobutt-Odlanicki. Wy-
bitni absolwenci to m. in. Hetman 
Jan Karol Chodkiewicz, jeden z naj-
wybitniejszych dowódców woj-
skowych XVII w. Nieco późniejsi 
absolwenci UW to Joachim Lele-
wel 1786 - 1861 historyk, poliglo-
ta, heraldyk i działacz polityczny, 
Ignacy Domeyko inż. górnictwa, 
geolog - badacz Ameryki pd 1802-
89 Bracia Śniadeccy, A. Mickiewicz, 
J. Słowacki i Czesław Miłosz. Na 
dziedzińcu uczelni im. Poczobutta 
- Odlanieckiego znajduje się Obser-
watorium  Astronomiczne z tablicą 
pamiątkową poświęconą Komisji 
Edukacji Narodowej, należy ono do 
najstarszych w Europie , w 1865 r. 

w obserwatorium po raz pierwszy  
na świecie rozpoczęto regularne 
fotografowanie zjawisk zachodzą-
cych na Słońcu. Po napaści sowiec-
kiej 19 września 1939 UW przeje-
ły władze litewskie, a 15 grudnia 
1939 roku polska uczelnia została 
zamknięta. Naukowcy wcześniej 
opisanego Uniwersytetu Lwow-
skiego po II wojnie światowej zasi-
lili kadrę profesorską Uniwersyte-
tu Wrocławskiego, a profesorowie 
Uniwersytetu Wileńskiego utwo-
rzyli kadrę naukową Uniwersytetu 
im. Mikołaja Kopernika w Toruniu. 
Wywarli oni duży wpływ  na ogól-
nopolską naukę i kulturę. (C.D)

[mgr WOJCIECH CHMIEL]
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W Młodzieżowym Cen-
trum Kariery w Złocień-
cu od września 2016 
roku realizowany był 
projekt „Akcja Aktywi-
zacja - YEI” w ramach 
Inicjatywy na rzecz za-
trudnienia ludzi mło-
dych. Grupa projektowa 
w MCK Złocieniec liczy-
ła 10 osób (5 kobiet i 5 
mężczyzn). Były to oso-
by pozostające bez pra-
cy, w wieku 18-24 lata, 
potrzebujące wspar-
cia w wejściu na rynek 
pracy, bez kwalifikacji 
zawodowych i/lub bez 
doświadczenia zawodo-
wego. Udział w projek-
cie był bezpłatny. 

W ramach projektu wszyscy 
uczestnicy zostali objęci nastę-
pującymi wsparciami: 
grupowe oraz indywidualne do-

radztwopustozawodowe,gru-
powe wsparcie psychologiczne, 
zajęcia z zakresu zapobiegania 
depresji wśródpustomłodzie-
ży, indywidualne pośrednic-
two pracy, warsztaty z zakresu 
kreowania wizerunku połączo-
ne z usługą stylisty wraz z zaku-
pem stroju na rozmowę o pracę, 
zakończonepustometamorfozą.
Ponadto każdy uczestnik brał 
udział w kursie zawodowym. 
Wybór kursu uwzględniał po-
trzeby uczestnika, jego pre-
dyspozycje zawodowe oraz 
potrzeby lokalnego rynku pra-
cy. Kierunki przeprowadzo-
nych szkoleń to: „Magazynier 
z obsługą wózka jezdniowego, 
kasy fiskalnej i magazynowe-
go programu komputerowe-
go” (8 osób), „Kosmetyczka ze 
stylizacją paznokci, wizażem” 
(1 osoba) oraz „Pracownik 
administracyjno - biurowy 
z elementami księgowości” 

(1osoba). Dodatkowo objęto 
osoby uczestniczące w projek-
cie, wsparciami fakultatyw-
nymi, takimi jak:kurs przed-
siębiorczości (3osoby)kurs 
komputerowy ECDL (6osób)
indywidualne wsparcie psycho-
logiczne (5 osób).

W dniu 10.07.2017 r. młodzież 
zakończyła odbywanie trzymie-
sięcznych staży zawodowych 
u lokalnych pracodawców, na 
stanowiskach zgodnych z kie-
runkiem kursu zawodowego. 
Uczestnicy zdobyli wiedzę 
i umiejętności zawodowe po-
przez praktyczne wykonywanie 
zadań na stanowisku pracy, pod 
nadzorem wyznaczonego opie-
kuna stażysty. Za każdy miesiąc 
odbywania stażu, uczestnicy 

otrzymywali stypendium. Było 
to ostatnie wsparcie w ramach 
projektu. Stażyści przyznali, iż 
odbyty staż, to doskonałe przy-
gotowanie do samodzielnego 
wykonywania pracy oraz zdo-
bycia doświadczenia zawodo-
wego. Podkreślali również, że 
sumienność i zaangażowanie 
w wykonywane przez nich obo-
wiązki zawodowe, skutkowało 
uznaniem pracodawców, przez 
co zwiększyli swoją samoocenę, 
wiarę we własne siły i możli-
wości. Młodzież uczestnicząca 
w projekcie, w swoich wypo-
wiedziach podkreśla, że otrzy-
manie pełnej oferty wsparć, 
obejmującej różne formy po-
mocy, jest gwarancją poprawy 
ich sytuacji na rynku pracy lub 
uzyskania zatrudnienia. 

Młodzieżowe Centrum Kariery 
w Złocieńcu zaprasza wszystkie 
osoby w wieku 18-25 lat zainte-
resowane udziałem w kolejnym 
projekcie, który będzie reali-
zowany już od września 2017 
(ilość miejsc ograniczona)!!!

Kontakt: Młodzieżowe 
Centrum Kariery

ul. Piaskowa 4
78-520 Złocieniec
tel. 94 37 24 184

e-mail: 
mck.zlocieniec@ohp.pl

Projekt „Akcja Aktywizacja 

YEI” dobiegł końca

Beata jest 27-letnią pogod-
ną dziewczyną,mieszkan-
ką powiatu drawskiego, 
której życie w przeciągu 
miesiąca przewróciło się 
do góry nogami. 8 czerwca 
z tomografii komputero-
wej głowy wyszło, że ma 
dużego guza. Już dwa dni 
później trafiła do kliniki 
w Poznaniu, gdzie wykona-
no biopsję. Wynik nie pozo-
stawił złudzeń - glejak. Był 
to wielki cios zarówno dla 
niej jak i całego otoczenia. 
Natychmiast lekarze za-
stosowali chemioterapię. 
Teraz liczy się każdy dzień, 
ponieważ już ma niedo-
wład lewej strony. Beata 
musiała zrezygnować ze 
wszystkiego, co robiła do-
tychczas - prowadziła wła-
sny sklep, chętnie pomaga-

ła innym, angażowała się 
w życie społeczne. Mimo 
tego, co się stało nadal po-
trafi śmiać się i żartować 
Przed nią długa i kosztow-
na droga...Nie pozwólmy, 
żeby uśmiech zniknął z jej 
twarzy. Wierzę, że z Waszą 
pomocą uda nam się prze-
zwyciężyć chorobę oraz 
przetrwać ten najgorszy 
czas. "
- Wioleta Bylina
W pomoc dla Beaty zaan-
gażowało się wiele osób- 
rodzina , znajomi , sąsie-
dzi oraz Stowarzyszenie 
Złocienieckie Mamuśki 
z Burmistrzem i mieszkań-
cami Złocieńca.
Gumowe kaczki będą sta-
rować przy moście przy 
Mickiewicza (obok re-
stauracji "Sabat" ) meta 

przy fontannie obok pl. 
3-go PułkupustoPiechoty. 
Każda zakupiona kaczka 
dodatkowo bierze udział 
w loterii fantowej !
Cena : 
Kaczka - min.5zł 
Kaczka VIP - min. 100zł

Kaczki można kupić 
w sklepie " NOCNY " przy 
ul.A.Mickiewicza w Zło-
cieńcu , a także w wyzna-
czone dni na ulicach na-
szego miasta .
Szczegółowe informacje 
znajdą Państwo na Fa-
cebook'u - Złocienieckie 
Mamuśki 

Kontakt tel : 510 101 
032 oraz  725 581 014 
E-mail : zlocienieckie.
mamuski@wp.pl

29.07.2017 r. Podczas " ŚWIĘTA DRAWY "

 od godz. 19:30 odbędzie się wyścig gumowych 

kaczek Armia licząca 1000 żółtych kaczuszek, 

ktora tego dnia wyruszy na wyścig o życie !

Charytatywny 
wyścig kaczek dla Beaty

# 
A

KC
JA
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Złocienieckie smoki po zaciętej rywalizacji III miejsce na podium

W sobotę 15 lipca nad jezio-
rem Busko w Żabinku odbyła 
się V edycja „Święta Wody”.  
Wśród uczestników (26 osad 
z całego kraju, a nawet z Nie-
miec) nie zabrakło oczywi-
ście złocienieckiej drużyny. 
Osady ścigały się w trzech 
kategoriach OPEN, MIX i FUN. 
Z ogromną przyjemnością 
i nieukrywaną satysfakcją 
informujemy, że osada ze 
Złocieńca zajęła 3 miejsce na 
podium, ustępując  osadzie 
Drakens Iława 2 miejsce i osa-
dzie  Masters Canoe Gryfino 
Team 1, która zajęła miejsce 
1. W tej kategorii łącznie bra-
ło udział 9 drużyn.  

Smocze Łodzie to niesamowicie 
fascynująca konkurencja a przede 
wszystkim świetna zabawa. Zło-
cieniecka osada bierze udział 
w „Święcie Wody” już po raz piąty. 
Tegoroczna rywalizacja pokazała, 
że mamy moc i potencjał! Drużyna 
dała z siebie wszystko, za co ser-
decznie dziękujemy wszystkim za-
wodnikom.

Przypomnijmy, że w dniu 10 czerw-
ca Złocieniec zajął 2 miejsce w Ogól-
nopolskim Turniej Smoczych Łodzi 
w Cieszynie. Czyżby ten sport stał 
się naszą domeną ?

[UM ZŁOCIENIEC]

WAKACJE W MIEŚCIE
Tegoroczne "Wakacje w mieście" 
rozpoczęliśmy na osiedlu Czapli-
neckim. Gry i zabawy animacyjne, 
konkurencje sportowe i wspól-
ne rysowanie to tylko niektóre 
z atrakcji, jakie przygotowaliśmy 
dla dzieci. Wspólnie wyplatali-
śmy wianki, graliśmy w zbijanego, 
a także rysowaliśmy wiosenne ilu-

stracje do kalendarza na 2018 rok. 
Tydzień później odwiedziliśmy 
osiedle Mickiewicza. Tam również 
frekwencja dopisała i wspólnym 
grom i zabawom nie było końca. 
Od 17 lipca jesteśmy na osiedlu 
w Budowie.

[ZOK]

fot. Radosław Dominowski

W związku z utrzymującym się 
stale zjawiskiem kierowania do 
przedsiębiorców wpisanych do 
CEIDG - odpłatnych ofert, wysy-
łanych przez prywatne rejestry 
o nazwach zbliżonych do Cen-
tralnej Ewidencji i Informacji 
o Działalności Gospodarczej 

bądź podmiot podszywający się 
pod Ministerstwo Rozwoju, któ-
ry wysłał na adresy przedsię-
biorców komunikat wzywający 
do zapłaty, pod rygorem usunię-
cia danych dotyczących wpisów 
z bazy CEIDG Ministerstwo Roz-
woju przypomina, że wszelkie 
czynności związane z wpisem do 
CEIDG są 

BEZPŁATNE!

KOMUNIKAT DLA 

PRZEDSIĘBIORCÓW
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Gorąco zapraszamy na drugą edycję Święta 
Drawy! Przygotowaliśmy dla Was mnóstwo 
atrakcji - kolorowa parada mieszkańców, 
jarmark rękodzieła, występy znanych ze-
społów, dwudniowa strefa dziecka i wiele 
innych. Nie zabraknie też wydarzeń towarzy-
szących - wystawa wielkoformatowa, warsz-
taty filmowe, fotografia podwodna, spływ 
kajakowy to tylko niektóre z nich.

WYSTĄPIA M. IN. 
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